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22 Val av justerare 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  __________________ ( ) väljs till justerare. 
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23 Godkännande av dagordning 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Dagordningen godkänns. 
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24 Information 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Informationen läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

- Stående punkt: Aktuella ärenden 

- Stående punkt: Aktuella utbildningar/konferenser 

- Stående punkt: Pågående överprövningar 
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Dnr SUN 2022-00005 

25 Ekonomisk uppföljning 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1. Uppföljningen godkänns. 

Sammanfattning 

Utfallet per april månad visar på ett mindre överskott om 93 tkr. 

Utfallet för året prognostiseras till ett nollresultat. 
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Dnr SUN 2022-00003 

26 Delårsrapport 1 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Reviderad årsredovisning för 2021 fastställs. 

Sammanfattning 

Södertörns upphandlingsnämnd är en gemensam nämnd genom 
vilken Haninge kommun och Nynäshamns kommun samverkar om 
kommunernas upphandlingsverksamhet. Den gemensamma nämnden 
ingår i Haninge kommuns nämndorganisation, vilket innebär att 
Haninge är värdkommun. Den personal som arbetar åt nämnden är 
anställd av Haninge kommun och ingår i 
kommunstyrelseförvaltningen. 

Södertörns upphandlingsnämnd och Upphandling Södertörn har 
under årets första tertial arbetat vidare med den löpande 
verksamheten och verksamhetsutveckling avseende såväl processer, 
rutiner och styrdokument. 

Verksamheten sammanfattas i bifogad delårsrapport. 
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27 Revidering av årsredovisning 2021 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Reviderad årsredovisning för 2021 godkänns. 

Sammanfattning 

Södertörns upphandlingsnämnd godkände årsredovisningen per 
2022-02-22. Revisorerna har därefter inkommit med synpunkter på 
hur den ekonomiska redovisningen varit uppställd.  

Årsredovisningen är därför justerad och med anledning av detta 
behöver Södertörns upphandlingsnämnd besluta om en reviderad 
årsredovisning. 
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Dnr SUN 2022-00072 

28 Extra sammanträde i Södertörns 
upphandlingsnämnd 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Södertörns upphandlingsnämnd har ett extrainsatt sammanträde 
24 augusti 2022 kl. 13.30.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår ett extra sammanträde i 
Södertörns upphandlingsnämnd den 24 augusti 2022 kl. 13.30.  
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29 Övriga frågor 

 

Övriga frågor ska anmälas via e-post till Fredrika Forslund senast 
måndag 2022-05-16.  
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Dnr SUN 2022-00004 

30 Delegationsbeslut 

 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Delegationsbesluten läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

Enligt kommunallagen ska beslut fattade enligt delegationsordning 
återredovisas till nämnden. Beslut fattade under aktuell period 
redovisas i underlag för beslut. 
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31 Meddelanden 

 

Om inget annat anges finns meddelandena tillgängliga som bilagor i 
appen Ciceron Assistent. 

Inga meddelanden har inkommit. 
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Ekonomisk uppföljning 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1. Uppföljningen godkänns. 

Sammanfattning av ärendet  

Utfallet per april månad visar på ett mindre överskott om 93 tkr. 

Utfallet för året prognostiseras till ett nollresultat. 

Underlag för beslut 

- Ekonomisk uppföljning per april månad 

 

Beslutet skickas till:  

Nynäshamn för kännedom 

__________ 

   

  Mikael Blomberg 
Verksamhetschef 

 



  

 
 

Upphandling Södertörn  Tel Haninge 08-606 90 15  Org nr Haninge 212000-0084 
136 81 Haninge  Tel Nynäshamn 08-520 682 60  Org nr Nynäshamn 212000-0233 
Besöksadress: Rudsjöterrassen 2 

 

Budgetuppföljning 
 

Per period: 2022-04 
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Delårsrapport 1 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Reviderad årsredovisning för 2021 fastställs. 

Sammanfattning av ärendet  

Södertörns upphandlingsnämnd är en gemensam nämnd genom 
vilken Haninge kommun och Nynäshamns kommun samverkar om 
kommunernas upphandlingsverksamhet. Den gemensamma nämnden 
ingår i Haninge kommuns nämndorganisation, vilket innebär att 
Haninge är värdkommun. Den personal som arbetar åt nämnden är 
anställd av Haninge kommun och ingår i 
kommunstyrelseförvaltningen. 

Södertörns upphandlingsnämnd och Upphandling Södertörn har 
under årets första tertial arbetat vidare med den löpande 
verksamheten och verksamhetsutveckling avseende såväl processer, 
rutiner och styrdokument. 

Verksamheten sammanfattas i bifogad delårsrapport. 

 

Underlag för beslut 

- Delårsrapport 1 

 

Beslutet skickas till: 

Nynäshamns kommun 

__________ 

   

  Mikael Blomberg 
Verksamhetschef 
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2022-05-07 

 

    Södertörns upphandlingsnämnd 

    SUN 2022/003 

 

Södertörns upphandlingsnämnds Uppföljning T1 2022 

 

1. Bakgrund 

Södertörns upphandlingsnämnd (nedan kallad SUN) är en gemensam nämnd genom vilken Haninge kommun och 

Nynäshamns kommun samverkar om kommunernas upphandlingsverksamhet. Den gemensamma nämnden 

ingår i Haninge kommuns nämndorganisation, vilket innebär att Haninge är värdkommun. Den personal som 

arbetar åt SUN är anställd av Haninge kommun och ingår i kommunstyrelseförvaltningen. 

 

2. Verksamhetsidé för Upphandling Södertörn 

I det avtal som är tecknat mellan Haninge kommun och Nynäshamns kommun finns reglerat vad som är 

Upphandling Södertörns uppdrag och ansvar. Innehållet i avtalet sätter ramarna för verksamheten och innebär 

följande: 

SUN ska fullgöra de samverkande kommunernas uppgifter med samordnad upphandling av varor och tjänster för 

kommunernas verksamheter i syfte att nå rätt kvalitet till lägsta möjliga kostnad/bästa affärsmässiga villkor. SUN 

ska, efter nära samverkan med verksamheterna, besluta om avtalsområden lämpliga för ramavtal, genomföra 

upphandlingar och teckna ramavtal inom beslutade områden. SUN ska även genomföra upphandlingar som inte 

omfattas av ramavtal. 

SUN ska vara kommunernas expertorgan och leda utvecklingen inom upphandlingsområdet. SUN har därigenom 

en stödjande och konsultativ roll. Vidare ska SUN i nära samverkan med kommunernas verksamheter arbeta 

aktivt med att effektivisera inköpsprocessen. 

SUN ska genom sitt agerande på marknaden medverka till en marknadssituation som leder till en uthållig och väl 

fungerande konkurrens. SUN:s verksamhet ska genomsyras av en god affärsmoral och upprätthålla ett för 

kommunerna gott renommé i upphandlingsfrågor. 

Haninge och Nynäshamns kommuner har i samarbete med Upphandling Södertörn infört elektronisk handel och 

samordnad varudistribution och dessa verksamheter är sedan våren 2016 en del av SUN:s inköpsverksamhet. 

Samordnad varudistribution, som tidigare drivits i projektform för samtliga kommuner på Södertörn, har under 

våren 2017 övergått i förvaltning i alla kommuner. Kommunerna enades då om att inrätta en central 

förvaltningsorganisation för samordnad varudistribution. Organisationen består av tre personer och är i 

dagsläget placerad vid Upphandling Södertörn. 
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3. Södertörns upphandlingsnämnd 

Södertörns upphandlingsnämnd verkar för både Haninge och Nynäshamns kommun genom en gemensam 

nämnd. För att skapa tydlighet i styrning och uppföljning samlas Haninge och Nynäshamns kommunfullmäktiges 

mål i två respektive tre målområden. 

Haninge 

1. Miljö och samhälle 

2. Medborgare 

Nynäshamn 

1. Nynäshamns kommun utbildar med god kvalitet 

2. Nynäshamns kommun har en god omsorg som ser behoven utifrån varje individ 

3. Nynäshamn är en levande kommun med framåtanda och goda förutsättningar för företag att växa och 

skapa nya arbetstillfällen 

 

Varje målområde består av flera mål. För varje mål anges SUN:s strategier, indikatorer och eventuellt målvärde 

samt när uppföljning kommer att göras. I strategierna har de tillämpliga målområdena för de båda kommunerna 

sammanvägts då innebörden i dem är jämförbara. 

Målområden 

Haninge  Målområde 1  Miljö och samhälle 

Nynäshamn  Målområde 1  Ett ekonomiskt hållbart Nynäshamn 

Upphandling 

Haninge - Mål nr 2 - I Haninge ska tillväxten ske på ett hållbart sätt 
Nynäshamn – Mål nr 3 – Nynäshamn är en levande kommun med framåtanda och goda förutsättningar för 
företag att växa och skapa nya arbetstillfällen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Utveckla relationerna 
gentemot näringslivet 

Antal aktiviteter 
tillsammans med lokala 
näringslivet 

6 st Delår 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Att utveckla relationerna till det lokala näringslivet är en viktig del i SUN:s verksamhet. Det kan avse deltagande 

vid olika aktiviteter som arrangeras av lokala företagarföreningar, svenskt näringsliv eller någon av kommunerna. 

Upphandling Södertörn kommer under året att genomföra seminarieserier eller motsvarande aktiviteter om hur 

en kommun gör affärer, hur anbudslämning fungerar och vad det innebär att ha ett avtal med en offentlig 

verksamhet. Aktiviteterna kommer att genomföras lokalt i både Haninge och Nynäshamn, men även samordnat 

mellan båda kommunerna. 
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Målområden 

Haninge  Kvalitetsstyrning 

Nynäshamn  Målområde 1  Ett ekonomiskt hållbart Nynäshamn 

Upphandling 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Samordna och effektivisera 
upphandlingsverksamheten 

Antal samordnade 
upphandlingar av 
samtliga upphandlingar 
som anses möjliga att 
samordna1 

80% ÅR 

Rättssäker och affärsmässig 
upphandling 

Leverans av upphandling 
i tid2 

Ökande 
 

År 

Möjliggöra köp från avtal Grad av avtalstäckning3 80% Delår 1, 2 samt ÅR 

Göra goda affärer Utfall i upphandlingar 
avseende ekonomi, 
kvalitet, och miljö 

Positivt/negativ trend 
 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Ett av SUN:s uppdrag och tillika strategi är att samordna och effektivisera kommunernas upphandling. All 

upphandling ska ske affärsmässigt och en del i detta är att samordna upphandlingar mellan kommunerna och 

dess bolag; givetvis i syfte att skapa effektivare processer men framför allt för att göra bättre affärer. En av SUN:s 

utmaningar är att tillsammans med verksamheten genomföra upphandlingarna i takt med att förvaltningarna 

inkommer med nya behov samtidigt som befintliga avtal löper ut. SUN arbetar även med att stödja nämnderna i 

att identifiera nya upphandlingsområden, exempelvis genom att samordna behov eller inrapporterade 

direktupphandlingar. Ett sätt att mäta och säkerställa detta är att se till i hur hög grad avtalen täcker de 

nämndernas köpbehov. At mäta effekter av genomförda upphandlingar är inte alltid så enkelt, men för att 

säkerställa att vi gör goda affärer så bedöms trenden i utfallet i upphandlingarna utifrån ekonomi, kvalitet och 

miljö. 

Uppföljning T1 

Möjliggöra köp från avtal 

I Haninge kommun uppgår köp från avtal 73,4 % baserat på 12 månaders mätning. Detta är första 

uppföljningstillfället som den automatiserade mätning har tillämpats. Det har varit mycket arbete med att 

kategorisera leverantörer, främst undantag, i beslutstödet Hypergene. 

                                                 
1 Huruvida samordningsmöjlighet föreligger bedöms av Upphandling Södertörn. Med samordning avses upphandlingar då fler än en kommun 
och/eller bolag kommer att tillämpa avtalet (avser ej möjlighet att delta genom option eller motsvarande) 
2 Avser andelen upphandlingar där upphandling kan ske och avtal vara på plats i tid; tidpunkten är antingen den då befintligt avtal löper ut 
eller den tidpunkt för avtalsstart som uppgivits av verksamheten i upphandlingsuppdraget 
3 Mätning kommer att göras enligt fastställd och digitaliserad modell i beslutstödet Hypergene. I och med att mätningen genomförs 
automatiskt kan eventuellt mätresultatet att komma att förändras något då graden av manuella justeringar och handpåläggningar tas bort. 
Mätningen blir ”mer digital” – antingen rätt eller fel utifrån i systemet tillgängliga data. 
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I Nynäshamns kommun pågår arbetet med att säkerställa data (undantag) i Hypergene, varför mätning ej kan ske 

till detta uppföljningstillfälle. 

För båda kommunerna kvarstår att fastställa hur Inköpsanalysen i Hypergene ska tillämpas i 

förvaltningsorganisationen. Vidare kvarstår det att hitta processer och rutiner som fångar upp genomförda 

direktupphandlingar och kategoriserar dessa korrekt i Inköpsanalysen. Det kvarstår även vissa tekniska frågor 

med Hypergene gällande möjligheten att begränsa mätperioden till motsvarande uppföljningstillfällena. 

Vad gäller SUN:s utfall avseende köp från avtal uppgår värdet till 61,6 % baserat på 12 månaders mätning. 

Göra goda affärer 

Under årets första månader har vi kunnat se ett bibehållet stort intresse att lämna anbud till både Haninge och 

Nynäshamns kommuner. Det finns för tillfället dock en viss utmaning avseende prissättning och villkor för 

prisjusteringar i de upphandlingar som genomförs. I stora delar beror detta givetvis på sviterna av Corona och nu 

även det pågående kriget I Ukraina. Det har föranlett ökade priser och utmaningar med att få leverans av 

produkter som innefattar bristvaror såsom exempelvis halvledare. Vidare har bristvaror såsom trä av olika slag 

inneburit att kostnaderna ökar. Till detta kommer sedan skenande energipriser. Vad gäller kvalitet så ser vi att 

den kvalitet och miljö som efterfrågas fortfarande kan levereras. 

Inköp 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Effektivisera inköpen Antal anslutna avtal för 
e- handel 

90 st / 80 st 
 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Antal order 50 000 st Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Andelen elektroniska 
order för avtal som är 
anslutna för e-handel 

80% Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Andel elektroniska 
fakturor 

90% / 75% 
 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

I dagsläget är det mycket fokus på upphandlingsfrågorna, men något som ofta glöms bort är 

inköpen/beställningarna från såväl ingångna avtal som från andra leverantörer. Att effektivisera inköpen handlar 

i grund och botten om att skapa en enkel, tydlig och effektiv inköpsprocess. Elektronisk handel är ett utmärkt 

redskap för detta då det ökar både tydligheten och effektiviteten i inköpsprocessen – det ska vara enkelt att göra 

rätt. Med anledning därav är kommer fler och fler leverantörer successivt anslutas för e-handel. Ett sätt att mäta 

användningen av elektronisk handel är att titta på antalet order som skapas i systemet. Initialt ska antalet order 

öka för att sedan, i takt med att verksamheten planerar sina beställningar mer strukturerat, minska till fördel av 

att ordervärdet/antalet orderrader per order ökar. Elektroniska fakturor förenklar och effektiviserar 

fakturaflödet och är således att föredra istället för scannade fakturor eller traditionella pappersfakturor. 

Uppföljning T1 

Antalet leverantörer som är anslutna för e-handel har fortsatt ökat under första tertialet 2022 och uppgår i 

dagsläget till 107 för Haninge respektive 63 för Nynäshamn. Att antalet anslutningar varierar mellan 
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kommunerna beror på att antalet leverantörer inom IT-området ser olika ut, där Haninge har valt att dela IT-

området i flera delar medan Nynäshamn har valt att konsolidera IT-området till ett fåtal leverantörer. För 

Haninges del pågår en pilot med Stadsbyggnadsförvaltningen avseende hur den större delen av alla ekonomiska 

transaktioner skulle kunna hanteras med beställningsattest från chef i Proceedo. Det har även inneburit att 

många tekniska konsulter har anslutits i Haninge, men ännu ej i Nynäshamn. Frågan kommer med stor 

sannolikhet att aktualiseras för övriga förvaltningar i båda kommunerna. 

Antalet lagda order för båda kommuner under första tertialet 2022 uppgår till 14 949 order, dvs 11 042 för 

Haninge och 3 907 för Nynäshamn. Målsättningen på sikt är dock att minska antalet order och istället öka antalet 

orderrader och ordervärde, och då också minska antalet transporter och öka effektiviteten.  

Andelen elektroniska fakturor för första tertialet uppgår till 90% i Haninge och 87% i Nynäshamn, vilket innebär 

en ökning på 2% för Haninge, och en rejäl ökning för Nynäshamn som har ökat sin andel elektroniska fakturor 

med 19% under det första tertialet. Det här har inneburit att båda kommuner nu har uppnått målvärdet på 90% 

respektive 75% elektroniska fakturor. Målsättningen för året blir därför att uppnå 95% i Haninge respektive 92% i 

Nynäshamn. 

Andelen elektroniska order för avtal som är anslutna för e-handel har mätts för första gången och mätningen 

kommer att göras årsvis. Indikatorn mäter orderfakturor i förhållande till ”vilda fakturor”, dvs fakturor där 

beställning i systemet inte ligger till grund för fakturan från de leverantörer som är anslutna i systemet. Andelen 

för 2021 är 72% för Haninge och 69% för Nynäshamn. Förslag på gemensamt målvärde för båda kommuner för 

2022 är 80%. 

Samordnad varudistribution – Haninge och Nynäshamn 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Bidra till en bättre miljö Co2/kg Minskande 
2,0 g/kg 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Kundupplevd service Andel nöjda mottagare 
(betyg 3 eller högre, 
skala 1-5) 

 
90% 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Minska antalet 
leveranser 

Kg/leverans Ökande 
250 kg/leverans 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentar 

Kommunerna på Södertörn har gemensamt infört samordnad varudistribution. Det innebär kortfattat att 

avtalade varuleverantörer levererar gods till en avtalad distributör. Distributörer konsoliderar sedan godset från 

de olika leverantörerna som ska till respektive enhet och levererar det sedan samlat till verksamheten på angivna 

dagar och inom fastställda tidsfönster. En ökad volym varor som transporteras i så få leveranser som möjligt 

bidrar inte bara till en bättre ekonomi utan även till en bättre miljö då utsläppen av koldioxid per levererat kilo 

minskar. 

Uppföljning T1 

Kompletteras till nämndmötet då vi ännu inte hunnit få relevant data från vår leverantör Widriksson. 
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Budget och övriga SUN-specifika indikatorer 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Stärkt kommunikation SUN ska under året 
genomföra en dialog 
med respektive nämnd 
och förvaltningsledning 

100% genomförda 
dialoger 

ÅR 

Nöjda kunder Årlig NKI-enkät (till 
verksamhet respektive 
FV-ledningar) 

Målvärde ÅR 

Budget i balans Prognos ekonomiskt 
resultat 

Ja/Nej Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Upphandling är i dag en mycket aktuell och viktig fråga i flera nämnder och förvaltningar och det finns ett stort 

behov av att diskutera upphandlings- och inköpsfrågor. SUN ser det därför som mycket viktigt att återkommande 

föra en aktiv dialog med såväl samtliga nämnder som förvaltningar. Tillsammans kan vi bygga en grundplattform 

för framtida samarbete och utveckling av upphandlings- och inköpsfrågorna som i förlängningen kommer att 

skapa ännu bättre möjligheter för att göra goda affärer. 

Uppföljning T1 

Utfall för T1 uppgår till ett mindre överskott om ca 90 tkr. 

 

Haninge - Attraktiv arbetsgivare 
Nynäshamn - Kommunen är en attraktiv arbetsgivare och klarar kompetensförsörjningen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Nöjda medarbetare HME i APU Högre än 2020 ÅR 

Minskad sjukfrånvaro % Lägre än 2020 Delår 1, 2 och ÅR 

 

Kommentarer 

SUN:s personella resurser i Upphandling Södertörn ska givetvis skötas om långsiktigt och på ett hållbart sätt. 

Detta mäts i den årliga arbetsplatsundersökningen, men att vara en attraktiv arbetsgivare stannar inte där. Det är 

även viktigt att kunna erbjuda intressanta arbetsuppgifter och kunna erbjuda en roll i en verksamhet som strävar 

efter att utvecklas och förbättra verksamheten. Under året kommer SUN:s verksamhet att genomföra ett flertal 

utvecklingsaktiviteter som syftar till att skapa en professionell och affärsmässig upphandlings- och 

inköpsverksamhet och därigenom är det även SUN:s förhoppning att Upphandling Södertörn fortsatt är en 

arbetsplats dit kompetenta medarbetare vill söka sig. 

Uppföljning T1 
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Korttidsfrånvaron under perioden varit mycket låg. Samtliga medarbetare har överlag varit friska och krya. 

Verksamheten har för tillfället ingen långtidssjukfrånvaro. Den samlade sjukfrånvaron under årets fyra första 

månader uppgår till 1,30%; att jämföra med 1,97% under motsvarande period 2021 

 

4. Upphandling Södertörn 

Utöver det ansvar och verksamhet som genom reglementet av kommunerna gemensamt ålagts Södertörns 

upphandlingsnämnd ansvarar Upphandling Södertörn enligt uppdrag och avtal i separat ordning för att 

genomföra olika uppgifter: 

Tornberget Fastighetsförvaltning AB 

Upphandling Södertörn har ett avtal avseende upphandling- och inköpsfrågor där Upphandling Södertörn 

ansvarar för att säkerställa genomförandet av Tornbergets samtliga upphandlingar, underhålla och ajourhålla 

Tornbergets avtalskatalog, säkerställa avtalsvård samt vid behov ge råd, stöd, utbildning i upphandlings- och 

inköpsfrågor samt utveckla inköpsprocessen. För att följa och säkerställa en positiv utveckling följs de nyckeltal 

som gäller för Södertörns upphandlingsnämnd, se ovan. Upphandling Södertörn rapporterar löpande till 

Tornbergets styrelse. 

Centrala förvaltningsorganisationen för samordnad varudistribution (CFVO) 

Den centrala förvaltningsorganisationen driver, utvecklar och förvaltar på uppdrag av och enligt avtal med 

kommunerna4 arbetet med att samordna varuleveranser till kommunernas verksamheter. Målsättningen är att 

kontinuerligt säkerställa väl fungerande logistik och kvalitativa leveranser samt driva utveckling ur ett 

hållbarhetsperspektiv; dvs. inom ett miljömässigt, ekonomiskt och socialt perspektiv. Arbetet är ett stöd till 

kommunernas varuförsörjningsstrategi där samordnad varudistribution möjliggör fullföljandet av denna. 

Nyttorna med samordnad varudistribution ökar med mängden varor (gods) som omfattas och transporteras 

varför målet är att så stor mängd som möjligt skall ingå i godsflödet. För att följa och säkerställa en positiv 

utveckling har det arbetats fram tre nyckeltal som följs löpande. Dessa är samma som följs lokalt för Haninge och 

Nynäshamns kommuner, se ovan. 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Bidra till en bättre miljö Co2/kg Minskande 
2,0 g/kg 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Kundupplevd service Andel nöjda mottagare 
(betyg 3 eller högre, 
skala 1-5) 

 
90% 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Minska antalet 
leveranser 

Kg/leverans Ökande 
250 kg/leverans 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Uppföljning T1 

Kompletteras till nämndmötet då vi ännu inte hunnit få relevant data från vår leverantör Widriksson. 

                                                 
4 Haninge, Nynäshamn, Tyresö, Huddinge, Botkyrka, Salem, Nykvarn och Nacka 
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Leverantörsfakturaprocessen i Haninge kommun 

På uppdrag av Haninge kommuns ekonomidirektör sköter Upphandling Södertörn Haninge kommuns 

leverantörsfakturaprocess, vilket innebär att säkerställa systemstöd för fakturahantering samt säkerställande av 

en väl fungerande leverantörsfakturaprocess. För att följa och säkerställa en positiv utveckling följs nyckeltalet 

andelen elektroniska fakturor, se strategi för Effektivisera inköpen för Södertörns upphandlingsnämnd ovan. 

Uppföljning T1 

Leverantörsfakturaprocessen återgick till Haninge kommuns redovisningsenhet per 1 april, vilket föranleder vissa 

justeringar i budget. För Upphandling Södertörn innebär detta att våra samlade arbetsuppgifter fokuseras på 

upphandling- och inköp, vilket är positivt. 
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5. Ekonomi 

5.1. Budget Södertörns upphandlingsnämnd och Upphandling Södertörn 2022 

Verksamhet Intäkter (belopp i tkr) Budget 2022 Budget 2021 

Södertörns Upphandlingsnämnd Anslag - Nynäshamns kommun 7 187 7 081 

Södertörns Upphandlingsnämnd Anslag - Haninge kommun 11 545 11 374 

 Delsumma 18 732 18 455 

Södertörns Upphandlingsnämnd Debiteras kommunerna för genomförande av 
verksamhetsspecifika upphandlingar 

2 600 2 600 

 Delsumma Anslag + Debitering 21 332 21 055 

Upphandling Södertörn enligt avtal Tornberget Fastighetsförvaltning AB 2 900 2 900 

Upphandling Södertörn enligt avtal Haninge kommun leverantörsreskontra 1 471 1 471 

Upphandling Södertörn enligt avtal Central förvaltningsorganisation för samordnad 
varudistribution 

3 354 3 251 

 Summa 29 057 28 667 

 

Verksamhet Kostnader (belopp i tkr) Budget 2022 Budget 2021 

 Lönekostnad 22 665 22 665 

 Lönekostnad SUN 
ansvar 1112 

60 60 

 Övriga personalkostnader 804 804 

 Lokala 1 153 1 153 

 Köp av tjänster 3 781 3 781 

 Köp av varor 104 104 

 Övriga kostnader 490 100 

 Summa 29 057 28 667 

 

5.2. Kommentarer budget 2022 

Södertörn upphandlingsnämnd 

Kommunerna kommer under 2022 att gemensamt tillskjuta totalt 18,73 miljoner kronor för Södertörns 

upphandlingsnämnd, SUN. Dessa medel motsvarar vad avser upphandling kostnader för säkerställande och 

leverans av basutbudet5 av ramavtal för varor, tjänster och entreprenader samt systemstöd för upphandling 

(Tendsign). Därutöver innefattas säkerställande av samordnade varudistribution lokalt för Haninge och 

Nynäshamn samt e-handel i båda kommunerna. 

Utöver basutbudet finns det fortlöpande behov av genomförande av upphandlingar, exempelvis behov till en 

specifik förvaltning eller verksamhet inom en förvaltning av exempelvis varor, tjänster eller entreprenader. Dessa 

behov ska bära sina egna kostnader för upphandling. Sådana behov kan exempelvis avse upphandling av 

byggentreprenader för ny-, om- eller tillbyggnad, köp av verksamhetsdrift, specifika konsultinsatser, lokalvård, 

köp av IT-stöd och IT-system, enstaka köp av inventarier eller köp av investeringsliknande karaktär eller andra 

verksamhetsspecifika behov. Kostnader för genomförande av dessa upphandlingar är inte inkluderade i det årliga 

anslaget och debiteras därför verksamheten i separat ordning, budgeterade till 2 600 tkr motsvarande tre 

tjänster anställda vid Upphandling Södertörn. 

Upphandling Södertörn 

Utöver de årliga anslagen från Haninge och Nynäshamns kommuner samt intäkter för genomförande av 

verksamhetsspecifika upphandlingar tillkommer intäkter enligt uppdrag och avtal från Tornberget 

Fastighetsförvaltning AB (upphandlings- och inköpstjänster), Haninge kommun (leverantörsfaktura) samt 

                                                 
5 Genomförandet av basutbudet koordineras och samordnas så långt som möjligt med uppdraget enligt avtal med Tornberget 

Fastighetsförvaltning AB 
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Haninge, Nynäshamn, Tyresö, Huddinge, Botkyrka, Salem, Nykvarn och Nacka kommuner (samordnad 

varudistribution). 

5. Ekonomiska ramar 2022 

Det är Haninge kommunfullmäktige som fastställer budgeten för Södertörns upphandlingsnämnd. Innan 

budgeten fastställs skall samråd ske med Nynäshamns kommun. Detta skall enligt 4 § första stycket i gällande 

avtal om samverkan ske under mars månad. 

6. Övrigt 

Under våren har vi i verksamheten funderat på hur vi ska formera oss framåt. En gruppchefstjänst har varit 

vakant sedan slutet av våren 2021. Efter många överväganden så valde vi att konsolidera de två 

upphandlingsgrupperna till en gemensam grupp under en gemensam chef, en biträdande upphandlingschef. 

Rekryteringen är genomförd och förändringen träder i kraft per 1 augusti. 
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Bilaga 1 

Organisationsskiss Upphandling Södertörn 2022 

 

 

 

Kommentarer 

1. Upphandling 1 och Upphandling 2 

3 medarbetare (tjänster) inom Upphandling 1 och Upphandling 2 är finansierade av intäkter från 

Tornberget Fastighetsförvaltning AB genom avtal i separat ordning. 

2. Inköpsstöd 

2 av 5 medarbetare (tjänster) inom Inköp är finansierade av intäkter från Haninge kommun genom 

överenskommelse i separat ordning. Dessa tjänster har per 1 april återgått till Redovisningsenheten i 

Haninge kommun 

3. Centrala förvaltningsorganisationen för samordnad varudistribution, CFVO 

Samtliga medarbetare inom CFVO är finansierade av intäkter från kommuner i samverkan genom avtal i 

separat ordning. 

4. Stab 

Hållbarhetsstrategen delas mellan Upphandling Södertörn och Huddinge kommun och är i dagsläget 

ofinansierad 
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Bilaga 2 

Verksamhetsöversikt Upphandling Södertörn 2022 
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Bilaga 3 

Affärsområden inom Upphandling Södertörn 
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Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Reviderad årsredovisning för 2021 godkänns. 

Sammanfattning av ärendet  

Södertörns upphandlingsnämnd godkände årsredovisningen per 
2022-02-22. Revisorerna har därefter inkommit med synpunkter på 
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    Södertörns upphandlingsnämnd 

    SUN 2022/002 

 

Redovisning av 2021 baserat på Södertörns upphandlingsnämnds Strategi och 

budget 

 

1. Bakgrund 

Södertörns upphandlingsnämnd (nedan kallad SUN) är en gemensam nämnd genom vilken Haninge kommun och 

Nynäshamns kommun samverkar om kommunernas upphandlingsverksamhet. Den gemensamma nämnden 

ingår i Haninge kommuns nämndorganisation, vilket innebär att Haninge är värdkommun. Den personal som 

arbetar åt SUN är anställd av Haninge kommun och ingår i kommunstyrelseförvaltningen. 

 

2. Verksamhetsidé för Upphandling Södertörn 

I det avtal som är tecknat mellan Haninge kommun och Nynäshamns kommun finns reglerat vad som är 

Upphandling Södertörns uppdrag och ansvar. Innehållet i avtalet sätter ramarna för verksamheten och innebär 

följande: 

SUN ska fullgöra de samverkande kommunernas uppgifter med samordnad upphandling av varor och tjänster för 

kommunernas verksamheter i syfte att nå rätt kvalitet till lägsta möjliga kostnad/bästa affärsmässiga villkor. SUN 

ska, efter nära samverkan med verksamheterna, besluta om avtalsområden lämpliga för ramavtal, genomföra 

upphandlingar och teckna ramavtal inom beslutade områden. SUN ska även genomföra upphandlingar som inte 

omfattas av ramavtal. 

SUN ska vara kommunernas expertorgan och leda utvecklingen inom upphandlingsområdet. SUN har därigenom 

en stödjande och konsultativ roll. Vidare ska SUN i nära samverkan med kommunernas verksamheter arbeta 

aktivt med att effektivisera inköpsprocessen. 

SUN ska genom sitt agerande på marknaden medverka till en marknadssituation som leder till en uthållig och väl 

fungerande konkurrens. SUNs verksamhet ska genomsyras av en god affärsmoral och upprätthålla ett för 

kommunerna gott renommé i upphandlingsfrågor. 

Haninge och Nynäshamns kommuner har i samarbete med Upphandling Södertörn infört elektronisk handel och 

samordnad varudistribution och dessa verksamheter är sedan våren 2016 en del av SUNs inköpsverksamhet. 

Samordnad varudistribution, som tidigare drivits i projektform för samtliga kommuner på Södertörn, har under 

våren 2017 övergått i förvaltning i alla kommuner. Kommunerna enades då om att inrätta en central 

förvaltningsorganisation för samordnad varudistribution. Organisationen består av tre personer och är i 

dagsläget placerad vid Upphandling Södertörn. 



 

 

3. Fullmäktiges mål: Strategier, indikatorer, målvärden och uppföljning 

Södertörns upphandlingsnämnd verkar för både Haninge och Nynäshamns kommun genom en gemensam 

nämnd. För att skapa tydlighet i styrning och uppföljning samlas Haninge och Nynäshamns kommunfullmäktiges 

mål i fyra respektive tre målområden. 

Haninge 

1. Miljö och samhälle 

2. Medborgare 

Nynäshamn 

1. Nynäshamns kommun utbildar med god kvalitet 

2. Nynäshamns kommun har en god omsorg som ser behoven utifrån varje individ 

3. Nynäshamn är en levande kommun med framåtanda och goda förutsättningar för företag att växa och 

skapa nya arbetstillfällen 

 

Varje målområde består av flera mål. För varje mål anges SUNs strategier, indikatorer och eventuellt målvärde 

samt när uppföljning kommer att göras. I strategierna har de tillämpliga målområdena för de båda kommunerna 

sammanvägts då innebörden i dem är jämförbara. 

Målområden 

Haninge  Målområde 1  Miljö och samhälle 

Nynäshamn  Målområde 1  Ett ekonomiskt hållbart Nynäshamn 

Upphandling 

Haninge - Mål nr 2 - I Haninge ska tillväxten ske på ett hållbart sätt 
Nynäshamn – Mål nr 3 – Nynäshamn är en levande kommun med framåtanda och goda förutsättningar för 
företag att växa och skapa nya arbetstillfällen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Utveckla relationerna 
gentemot näringslivet 

Antal aktiviteter 
tillsammans med lokala 
näringslivet 

6 st Delår 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Att utveckla relationerna till det lokala näringslivet är en viktig del i SUNs verksamhet. Det kan avse deltagande 

vid olika aktiviteter som arrangeras av lokala företagarföreningar, svenskt näringsliv eller någon av kommunerna. 

Upphandling Södertörn kommer under året att genomföra seminarieserier eller motsvarande aktiviteter om hur 

en kommun gör affärer, hur anbudslämning fungerar och vad det innebär att ha ett avtal med en offentlig 

verksamhet. Aktiviteterna kommer att genomföras lokalt i både Haninge och Nynäshamn, men även samordnat 

mellan båda kommunerna. 



 

 

Uppföljning År 

Utveckla relationerna gentemot näringslivet 

Under 2021 genomfördes riktade utbildningar till det lokala näringslivet i kommunerna under våren och hösten. 

Utbildningarna har fått en positiv respons från deltagarna även om andelen deltagare minskat under hösten. 

Utbildningarna genomförs i två delar, en grundutbildning och en fördjupningsutbildning och genomförs i 

samverkan mellan Haninge och Nynäshamns näringslivsenheter. Under våren 2021 var totalt 72 representanter 

från företag i Haninge och Nynäshamn anmälda till utbildningarna. Höstens två utbildningstillfällen lockade inte 

lika många anmälningar som under våren, totalt 30 st. Antalet individer som faktisk deltog på 

utbildningsträffarna har varit mindre än anmälningarna framförallt under hösten. Diskussion pågår med 

näringslivsenheterna om hur detta ska utvecklas under 2022. 

Målområden 

Haninge  Kvalitetsstyrning 

Nynäshamn  Målområde 1  Ett ekonomiskt hållbart Nynäshamn 

Upphandling 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Samordna och effektivisera 
upphandlingsverksamheten 

Antal samordnade 
upphandlingar av 
samtliga upphandlingar 
som anses möjliga att 
samordna1 

80% ÅR 

Rättssäker och affärsmässig 
upphandling 

Leverans av upphandling 
i tid2 

Ökande 
 

År 

Möjliggöra köp från avtal Grad av avtalstäckning3 80% Delår 2 samt ÅR 

Göra goda affärer Utfall i upphandlingar 
avseende ekonomi, 
kvalitet, och miljö 

Positivt/negativ trend 
 

Delår 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Ett av SUNs uppdrag och tillika strategi är att samordna och effektivisera kommunernas upphandling. All 

upphandling ska ske affärsmässigt och en del i detta är att samordna upphandlingar mellan kommunerna och 

dess bolag; givetvis i syfte att skapa effektivare processer men framför allt för att göra bättre affärer. En av SUNs 

utmaningar är att tillsammans med verksamheten genomföra upphandlingarna i takt med att förvaltningarna 

                                                 
1 Huruvida samordningsmöjlighet föreligger bedöms av Upphandling Södertörn. Med samordning avses upphandlingar då fler än en kommun 
och/eller bolag kommer att tillämpa avtalet (avser ej möjlighet att delta genom option eller motsvarande) 
2 Avser andelen upphandlingar där upphandling kan ske och avtal vara på plats i tid; tidpunkten är antingen den då befintligt avtal löper ut 
eller den tidpunkt för avtalsstart som uppgivits av verksamheten i upphandlingsuppdraget 
3 Mätning kommer att göras enligt fastställd och digitaliserad modell i beslutstödet Hypergene. I och med att mätningen genomförs 
automatiskt kan eventuellt mätresultatet att komma att förändras något då graden av manuella justeringar och handpåläggningar tas bort. 
Mätningen blir ”mer digital” – antingen rätt eller fel utifrån i systemet tillgängliga data. 

 



 

inkommer med nya behov samtidigt som befintliga avtal löper ut. SUN arbetar även med att stödja nämnderna i 

att identifiera nya upphandlingsområden, exempelvis genom att samordna behov eller inrapporterade 

direktupphandlingar. Ett sätt att mäta och säkerställa detta är att se till i hur hög grad avtalen täcker de 

nämndernas köpbehov. Att mäta effekter av genomförda upphandlingar är inte alltid så enkelt, men för att 

säkerställa att vi gör goda affärer så bedöms trenden i utfallet i upphandlingarna utifrån ekonomi, kvalitet och 

miljö. 

Uppföljning År 

Samordna och effektivisera upphandlingsverksamheten 

93 % av de upphandlingar som bedömts som möjliga att samordna har sedermera även samordnats, vilket är ett 

mycket bättre utfall än för 2020 (65%). Resultatet överträffar även den kalkylerade samordningsgraden vid SUN 

2.0. Detta beror på flera faktorer; en ökande medvetandegrad i förvaltningarna och vid Upphandling Södertörn 

avseende möjligheter med samordning, förändrade interna rutiner och strategier vid Upphandling Södertörn 

samt vilka ärenden som varit aktuella för året. Vid en kommande full implementation av basutbudet, som är en 

del i SUN 2.0, har samordningsgraden beräknats uppgå till 76%. 

Rättssäker och affärsmässig upphandling 

Under 2021 har merparten av upphandlingarna, oavsett basutbud eller specifika uppdrag, kunnat genomföras 

enligt plan och beställarnas önskemål. Antalet specifika upphandlingsuppdrag har ökat markant under 2021 i 

förhållande till 2020, vilket alltid är svårare att planera och genomföra i tid till fullo enligt önskemål. I vissa 

upphandlingar har även överprövningar inneburit vissa förskjutningar av planerad avtalsstart. 

Möjliggöra inköp från avtal 

Inköpsanalysen som ska stödja respektive kommuns arbete med att mäta köp från avtal har implementerats i 

Haninge kommun och i Nynäshamn pågår implementationsarbetet med att säkerställa dataflöden och hantera 

undantag från mätmodellen. För Haninge kommuns del kan konstateras att andelen inköp från avtal på totalen 

sett under en historisk 12-månaders period uppgår till 76,3%, vilket är en bra nivå med möjlighet till förbättring. 

För 2020 var motsvarande siffra 77,7%. Skillnaden mellan åren är marginell och föranleder ingen närmare analys. 

Motsvarande siffror i Nynäshamn är under framtagande. Undantagen från mätmodellen har initialt hanterats 

restriktivt och i samband med uppföljningen under 2022 kommer respektive förvaltning att gå igenom 

inköpsanalysen och se över vilka eventuella ytterligare företag eller organisationer som ska undantas 

mätmodellen, vilket påverkar utfallet i mätningen. 

Göra goda affärer 

Under 2021 har den positiva trenden med en ökning av kvalitativa, konkurrenskraftiga anbud fortsatt. Intresset 

från marknaden att delta i upphandlingar är fortsatt stor och vi ser en ökning av fler leverantörer som hämtar ut 

upphandlingsdokument och som även lämnar anbud i upphandlingarna. 

Antalet anbud är högre (5,6) än det som redovisats för riket (4,6) anbud per upphandling. Antalet anbud per 

upphandling ligger på en bra nivå, men är givetvis beroende av bransch. Inom exempelvis bygg och fastighet och 

mark och anläggning ser vi att antalet anbud är fortsatt högt och ökar medan konkurrensen inte är lika hög inom 

områden som IT och Fordon och Transporter. Anbudens kvalitet bedöms också ha en fortsatt ökad positiv trend 

mot bakgrund av att vi i fler upphandlingar som genomförts har utvärderingskriterier som avser kvalitet och inte 

enbart lägsta pris. 

Andelen anbud som förkastats under utvärdering för att inte anbudet uppfyller de krav som ställts minskar och 

behovet av att begära kompletteringar eller förtydliganden under anbudsutvärderingen har inte ökat. 



 

Ekonomiskt ryms anbuden oftast inom budget till efterfrågad kvalitet. Inom Bygg och Fastighet har det under 

året varit en trend av ökade kostnader på marknaden och konsekvenser av Covid-19 som innebär att kalkylerade 

kostnader innan upphandlingen inte motsvarar de anbud som kommer in. Detta har i vissa fall inneburit att 

upphandlingar har avbrutits eller att Beställarna har behövt hantera tilläggsanslag för att klara den ökade 

kostnaden. Vi ser dock att den ökade konkurrensen överlag bidrar till bättre priser med bibehållen eller ökad 

kvalitet. Fokus från beställarna ligger ofta på kvalitet och vår bedömning är att leverantörssidan har möjlighet att 

möta dessa krav. Kravställande avseende hållbarhet har successivt både ökat och blivit lättare, vilket är ett 

resultat av satsningen på intern kompetens i hållbarhetsstrategen och ökat engagemang från förvaltningar och 

beställare. 

Inköp 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Effektivisera inköpen Antal anslutna avtal för 
e- handel 

70 st 
 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Andelen av alla 
avtalsområden för 
varuförsörjning som är 
anslutna för e-handel. 

70% Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Antal order 50 000 st Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Andelen elektroniska 
order för avtal som är 
anslutna för e-handel 

Nytt – målvärde saknas Delår 1, 2 samt ÅR 

Effektivisera inköpen Andel elektroniska 
fakturor 

90% / 75% 
 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Att effektivisera inköpen handlar i grund och botten om att skapa en enkel, tydlig och effektiv inköpsprocess. 

Elektronisk handel är ett utmärkt redskap för detta då det ökar både tydligheten och effektiviteten i 

inköpsprocessen – det ska vara enkelt att göra rätt. Med anledning därav är kommer fler och fler leverantörer 

successivt anslutas för e-handel. Ett sätt att mäta användningen av elektronisk handel är att titta på antalet order 

som skapas i systemet. Initialt ska antalet order öka för att sedan, i takt med att verksamheten planerar sina 

beställningar mer strukturerat, minska till fördel av att ordervärdet/antalet orderrader per order ökar. 

Elektroniska fakturor förenklar och effektiviserar fakturaflödet och är således att föredra istället för scannade 

fakturor eller traditionella pappersfakturor. 

Uppföljning År 

Effektivisera inköpen 

Antalet leverantörer som är anslutna för e-handel har ökat under 2021, några exempel på detta är 

Blomtelegrafen i Nynäshamn, Invacare, Spendrups och Synsam. Antalet anslutningar varierar mellan 

kommunerna och beror bl a på att antalet leverantörer inom IT-området ser olika ut, Haninge har valt att dela IT-

området i flera delar medans Nynäshamn har valt att konsolidera IT-området till ett fåtal leverantörer. 

Anslutningarna uppgår i dagsläget till 76 st för Haninge respektive 57 för Nynäshamn. Det pågår ett pilotprojekt 

tillsammans med Stadsbyggnadsförvaltningen i Haninge avseende att försöka ansluta så många leverantörer som 



 

möjligt för att möjliggöra att ekonomiska transaktioner påbörjas med beställningsattest från chef i Proceedo; 18 

st avtal har anslutits och innefattar 33 leverantörer. Pilotprojektet i Haninge och erfarenheterna från 

Stadsbyggnadsförvaltningen kommer att redovisas för övriga förvaltningar i Haninge samt för kommunens 

ledningsgrupp i Nynäshamn. Målsättningen med piloten är att ansluta alla avtal för varuförsörjning i Proceedo 

och via samordnad varudistribution. För att åstadkomma detta kommer det att krävas styrning och ibland även 

förändrade arbetssätt. Det kommer också att ställa krav på systemleverantören. 

Antalet order har ökat något i båda kommunerna under 2021. I Haninge uppgår antal order till 29 285 och för 

Nynäshamn uppgår antalet order  till 11 085 under 2021. Målsättningen på sikt är visserligen att minska antalet 

order och istället öka antalet orderrader och ordervärde, och då också minska antalet transporter och öka 

effektiviteten. 

Andelen elektroniska order för avtal som är anslutna för e-handel har mätts för första gången. Indikatorn mäter 

orderfakturor i förhållande till ”vilda fakturor”, dvs fakturor där beställning i systemet inte ligger till grund för 

fakturan från de leverantörer som är anslutna i systemet. Andelen för 2021 är 72% för Haninge och 69% för 

Nynäshamn. Förslag på gemensamt målvärde för båda kommuner för 2022 är 80%. 

Andelen elektroniska fakturor uppgår till 88% i Haninge och 68% i Nynäshamn, vilket innebär en ökning med 7% 

respektive 3%, under 2021. Arbetet med att ytterligare öka andelen elektroniska fakturor fortsätter i båda 

kommunerna. 

Samordnad varudistribution – Haninge och Nynäshamn 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Bidra till en bättre miljö Co2/kg Minskande 
2,25 g/kg 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Kundupplevd service Andel nöjda mottagare 
(betyg 3 eller högre, 
skala 1-5) 

 
90% 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Minska antalet 
leveranser 

Kg/leverans Ökande 
250 kg/leverans 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentar 

Kommunerna på Södertörn har gemensamt infört samordnad varudistribution. Det innebär kortfattat att 

avtalade varuleverantörer levererar gods till en avtalad distributör. Distributörer konsoliderar sedan godset från 

de olika leverantörerna som ska till respektive enhet och levererar det sedan samlat till verksamheten på angivna 

dagar och inom fastställda tidsfönster. En ökad volym varor som transporteras i så få leveranser som möjligt 

bidrar inte bara till en bättre ekonomi utan även till en bättre miljö då utsläppen av koldioxid per levererat kilo 

minskar. 

Uppföljning År 

De tre största arbetsinsatserna för samordnad varudistribution under 2021 har varit: 

 Ständiga förbättringar med än mer noggrann flödesuppföljning, analys och vidtagande av korrigerande 

åtgärder. Med detta avses exempelvis tillförlitligare inleveranser från varuleverantör, förbättringar 



 

avseende last-mile, samt fortsatt kostnadskontroll där endast korrekt utförda leveranser tillåts för 

fakturering. 

 Volymökning, främst inom ”övrigt gods”, dvs allt gods undantaget livsmedel. Staples och Lekolar, båda 

stora varuleverantörer, har anslutits i än större utsträckning såväl som nya leverantörer som exempelvis 

Elgiganten. 

 Utveckling inom ett antal områden, dels interna processer och rutiner men även inom HITS-projektet, 

där fokus legat på hantering av logistikrelaterad data 

På en övergripande nivå noteras att livsmedelsleveranserna återhämtat sig något och nu närmar sig de volymer 

som hanterades innan Coronapandemin. Mängden övrigt gods har stigit och är nu större än innan pandemin 

började. 

Transporteffektiviteten har förbättrats jämfört med 2020, främst på grund av större leveranser. Widrikssons har 

dessutom lyckats korta ner körsträckorna samtidigt som mätmetoden förfinats. Allt detta har gett ett lägre 

koldioxidutsläpp och förbättrad kostnadseffektivitet. 

Summering av leveranser till Haninge under 2021 (2020 inom parentes):  

- Levererade varor  1 997 000 kg   (1 873 000 kg)  

- Transportkostnad  3 237 000 kr   (3 209 000 kr) 

- Uppskattat varuvärde  49 813 000 kr   (49 380 000 kr) 

- CO2-emissioner  3 590 kg   (4 640 kg)  

Utbildningsförvaltningen har varit den största brukaren. 

Summering av leveranser till Nynäshamn under 2021 (2020 inom parentes): 

- Levererade varor  757 000 kg  (758 000 kg)  

- Transportkostnad  1 265 000 kr  (1 281 000 kr)  

- Uppskattat varuvärde  19 468 000 kr  (19 714 000 kr) 

- CO2-emissioner  1 390 kg  (1 883 kg) 

Utbildningsförvaltningen har varit den största brukaren. 

Bidra till en bättre miljö 

Koldioxidemissionerna har minskat med 26% jämfört med 2020. En ökad användning av biogas, minskad 

körsträcka och förfinad mätmetod (systembaserad) av densamma är de främsta orsakerna till detta.  

Öka volymen 

Den totala mängden gods 2021 har ökat jämfört med 2020 men ligger fortfarande under 2019 års volymer (-9%). 

Den största ökningen har skett inom övrigt gods, främst i Haninge där detta ökat med 13% jämfört med 

föregående år (2020).   

Minska antalet leveranser 

Haninge 

Leveransstorleken är relativt oförändrad, en viss ökning för leveranser av övrigt gods jämfört med föregående år.  

Nynäshamn 

Leveransstorleken har minskat något jämfört med föregående år. 



 

 

Samordnad varudistribution – samtliga kommuner på Södertörn 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Bidra till en bättre miljö Co2/kg Minskande 
2,25 g/kg 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Kundupplevd service Andel nöjda mottagare 
(betyg 3 eller högre, 
skala 1-5) 

 
90% 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Minska antalet 
leveranser 

Kg/leverans Ökande 
250 kg/leverans 

Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Avser samma mått som för samordnad varudistribution för Haninge och Nynäshamn, se ovan.4 

Uppföljning År 

Verksamhetens mål uppnås delvis. 

- Mängden CO2 (totala emissioner) är mindre än 2020 

- Den totala (jämförbara) godsmängden har ökat jämfört med 2020 

- Antalet jämförbara leveranser har ökat något jämfört med 2020 

Summering av leveranser inom Södertörn (2020 inom parentes): 

- Levererade varor  10 187 000 kg  (9 842 000 kg) 

- Transportkostnad  16 2520 000 kr  (16 419 000 kr) 

- Uppskattat varuvärde  254 000 000 kr  (252 000 kr) 

- CO2-emissioner  18 427 kg  (27 100 kg) 

Huddinge kommun är den största brukaren. 

Bidra till en bättre miljö 

Genomsnittligt utsläpp och totalt utsläpp har minskat. Detta på grund av ökad andel biogas, lägre körsträckor 

samt förfinad mätteknik (systembaserad). 

Öka volymen 

Den totala godsmängden har ökat med 3,5% mot föregående år. Mängden livsmedel är i stort sett oförändrad 

samtidigt som mängden övrigt gods ökat med 24%. 

Den främsta anledningen till den ökade mängden övrigt gods är att varuleverantören Staples nu är ansluten till 

samtliga kommuner, för samtliga avtalsområden. Detta har även medfört en tydlig ökning av antalet kolli (paket) 

som transporteras.  

                                                 
4 I och med att Nacka kommuns inträde (2020-01-01) och Södertälje kommuns utträde (2020-07-16) så försvåras jämförelsen med historiskt 
utfall. 



 

Minska antalet leveranser 

Antalet jämförbara leveranser har ökat något, främst för övrigt gods. Livsmedelsleveranserna är oförändrade till 

antalet medans leveranserna av övrigt gods ökat (dock inte lika mycket som godsmängderna).  

 

Södertörns upphandlingsnämnd 

Haninge - God ekonomisk hushållning 
Nynäshamn – God ekonomisk hushållning samt miljö- och klimatmålen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Stärkt kommunikation SUN ska under året 
genomföra en dialog 
med respektive nämnd 
och förvaltningsledning 

100% genomförda 
dialoger 

Delår 1, 2 samt ÅR 

Nöjda kunder Årlig NKI-enkät (till 
verksamhet respektive 
FV-ledningar) 

Målvärde ÅR 

Budget i balans Prognos ekonomiskt 
resultat 

Ja/Nej Delår 1, 2 samt ÅR 

 

Kommentarer 

Upphandling är i dag en mycket aktuell och viktig fråga i flera nämnder och förvaltningar och att det finns ett 

stort behov av att diskutera upphandlings- och inköpsfrågor. SUN det därför som mycket viktigt att 

återkommande föra en aktiv dialog med såväl samtliga nämnder och förvaltningar. Tillsammans kan vi bygga en 

grundplattform för framtida samarbete och utveckling av upphandlings- och inköpsfrågorna som i förlängningen 

kommer att skapa ännu bättre möjligheter för att göra goda affärer. 

Uppföljning År 

Stärkt kommunikation 

Inga nämnddialoger har genomförts under året. Dialogerna var planerade att genomföras under senhösten, men 

har inte hunnit genomföras. Skälen till detta har varit såväl tidsbrist i vardagen som Corona, vilket gjort det 

svårare att hålla dessa möten under lämpliga former. Dialogerna kommer att planeras in för genomförande 

under våren 2022. Inbjudan är utskickad till respektive förvaltningsledning för samordning och planering 

tillsammans med nämndernas presidier. 

Nöjda kunder 

NKI-enkäten är under framtagande och kommer i ett första skede att rikta sig till förvaltningsledningsgrupper. 

Utskick planeras under november månad. Syftet med enkäten kommer dels vara att mäta hur nöjda respektive 

förvaltning är med upphandlingsverksamheten, dels fånga upp om det finns ett gap i önskan/förväntas i 

förhållande uppdrag mellan verksamheten och Upphandling Södertörns dagliga arbete. 

Budget i balans 

Resultatet i förhållande till budget för året blev ett överskott på 1 871 tkr. Överskottet är hänförligt till några 

större poster; dels en större intäkt för deltagande i ett nationellt projekt för smartare distributionslösningar 

(HITS-projektet) samt föräldraledighet och ej till fullo utnyttjade budgeterade medel för riktade konsultinsatser. 



 

 

Södertörns upphandlingsnämnd 

Haninge - Attraktiv arbetsgivare 
Nynäshamn - Kommunen är en attraktiv arbetsgivare och klarar kompetensförsörjningen 

Strategi Indikator Målvärde Uppföljning 

Nöjda medarbetare HME i APU Högre än 2020 ÅR 

Minskad sjukfrånvaro % Lägre än 2020 Delår 1, 2 och ÅR 

 

Kommentarer 

SUNs personella resurser i Upphandling Södertörn ska givetvis skötas om långsiktigt och på ett hållbart sätt. 

Detta mäts i den årliga arbetsplatsundersökningen, men att vara en attraktiv arbetsgivare stannar inte där. Det är 

även viktigt att kunna erbjuda intressanta arbetsuppgifter och kunna erbjuda en roll i en verksamhet som strävar 

efter att utvecklas och förbättra verksamheten. Under året kommer SUNs verksamhet att genomföra ett flertal 

utvecklingsaktiviteter som syftar till att skapa en professionell och affärsmässig upphandlings- och 

inköpsverksamhet och därigenom är det även SUNs förhoppning att Upphandling Södertörn fortsatt är en 

arbetsplats dit kompetenta medarbetare vill söka sig. 

Uppföljning År 

Nöjda medarbetare 

Enkäten för uppföljning av nöjda medarbetare genomfördes under slutet på september. Utfallet för året visar i år 

igen på ett förbättrat resultat inom samtliga delområden; motivation, ledarskap och styrning. HME Det område 

som visar på störst utvecklingspotential ligger fortfarande inom området styrning och avser mål, uppföljning och 

utvärdering av mål samt förväntan, även om resultatet har förbättrats successivt i flera år. 

Minskad sjukfrånvaro 

Sjukfrånvaron för året uppgick till 1,17%, vilket är mycket bra i förhållande till föregående år 6,16%. Den låga 

siffran kan förklaras i att verksamheten inte haft någon längre sjukskrivning samt att verksamheten varit 

förskonade från Covid-19 och i övrigt varit friska och krya. Möjligheten till hemarbete i högre utsträckning har 

även bidragit till lägre sjuktal. 

4. Ekonomi 

4.1 Budget Södertörns upphandlingsnämnd 2021 

Intäkter (belopp i tkr) Budget 2021 * Budget 2020 

Nynäshamns kommun 7 081 7 011 

Haninge kommun 11 374 11 261 

Projektdebiteras 2 600 2 600 

Tornberget Fastighetsförvaltning 
AB 

2 900 2 900 

Haninge kommun 
leverantörsreskontra 

1 471 2 206 

Central förvaltningsorganisation för 
samordnad varudistribution 

3 251 2 900 

Summa 28 667 28 878 
*Budget 2021 ovan är den budget som beslutades i samband med fastställande av Strategi och budget SUN 2021. 

Nedan återfinns reviderad budget för 2021, se tabell under 4.2. 

 



 

Kostnader (belopp i tkr) Budget 2021 Budget 2020 

Lönekostnad 22 665 22 678 

Lönekostnad SUN 
ansvar 1112 

60 60 

Övriga personalkostnader 804 955 

Lokalhyra 1 153 1 200 

Köp av tjänster 3 781 3 781 

Köp av varor 104 104 

Övriga kostnader 100 100 

Summa 28 667 28 878 

 

4.2 Resultaträkning och resultat 2021 

 

Avvikelse Budget 
 vs Utfall 

Utfall 2021 Reviderad budget 
2021  

Budget 2020  

Försäljning av verksamhet 
-350 

28 378 28 728 28 878 

Övriga Intäkter 
3972 

3 972     

Summa Intäkter 
3 622 

32 350 28 728 28 878 

Lönekostnader 
35 

-21 447 -21 482 -21 433 

Övriga personalkostnader 
783 

-207 -990 -990 

Lokalkostnader 
-23 

-1 259 -1 236 -1 200 

Köp av tjänster 
520 

-4 500 -5 020 -5 005 

Köp av varor 
-64 

-64   -250 

Övriga kostnader 
-4871 

-4 871     

Finansiella kostnader 
-1 

-1     

Summa Kostnader 
-3621 

-32 350 -28 728 -28 878 

 

Kommentarer resultaträkning och resultat 2021 

Reviderad budget 2021 

Efter det att budgeten för 2021 fastställts genomfördes en mindre budgetteknisk justering, vilket resulterade i 61 

tkr i ökade intäkter i förhållande till ursprunglig budget 2021, se reviderad budget 2021 ovan. 

Högre intäkter och kostnader 

Vad avser det högre utfallet i såväl intäkter som kostnader under året så kan det förklaras i att verksamheten har 

fått ett åtagande att sköta hanteringen av s.k. SRS-backar5 åt samtliga kommuner som ingår i den centrala 

förvaltningsorganisationen för samordnad varudistribution. Under året har det inneburit ökade intäkter med 3 

054 tkr och ökade kostnader med 2 925 tkr. Verksamheten har även under året erhållit en extra intäkt för arbete 

utfört inom ramen för ett nationellt forskningsprojekt, HITS, Sustainable and Integrated Urban Transport System. 

Intäkten uppgår till 531 tkr. 

Årets resultat uppgick till 1 874 tkr och är redovisat som en post i utfallet för Övriga kostnader. 

                                                 
5 En SRS-back är en fysisk plastback för leverans av frukt, grönsaker och andra färskvaror istället för att engångsförpackningar i papp eller 

kartong. Vid utleverans från varuleverantörerna så debiteras 40 kr per back. Efter avräkning av återlämnade SRS-backar så faktureras 
motsvarande 40 kr per återlämnad back, dvs SRS-backarna är en del av ett pantsystem. Redovisningstekniskt har detta inneburit att såväl 
intäkter som kostnader har ökat. Det ekonomiska utfallet och syftet med ett pantsystem är att resultatet ska vara så nära noll som möjligt. 



 

4.3 Kommentarer budget 2021 

Kommunerna kommer under 2021 att gemensamt tillskjuta totalt 18,45 miljoner kronor för Upphandling 

Södertörns basverksamhet och kostnaderna fördelas enligt beslutad fördelningsnyckel. Därutöver tillkommer 

intäkter från Tornberget, extra intäkter från Haninge kommun samt intäkter från samtliga södertörnskommuner 

exkluderat Södertälje. Intäkter från Tornberget avser leverans av upphandlingstjänster. De extra intäkterna från 

Haninge kommun avser övertagandet av leverantörsfakturaprocessen som införlivats i inköpsverksamheten vid 

Upphandling Södertörn. Under 2020 har en tjänst inom leverantörsreskontran effektiviserats. Intäkterna från 

Södertörnskommunerna avser den centrala förvaltningsorganisationen för samordnad varudistribution.  

Utöver basverksamheten och basutbudet finns det fortlöpande behov av genomförande av upphandlingar, 

exempelvis behov till en specifik förvaltning eller verksamhet inom en förvaltning av exempelvis varor, tjänster 

eller entreprenader. Dessa behov ska bära sina egna kostnader för upphandling. Sådana behov kan exempelvis 

avse upphandling av byggentreprenader för ny-, om- eller tillbyggnad, köp av verksamhetsdrift, specifika 

konsultinsatser, lokalvård, köp av IT-stöd och IT-system, enstaka köp av inventarier eller köp av 

investeringsliknande karaktär eller andra verksamhetsspecifika behov. Kostnader för genomförande av dessa 

upphandlingar är inte inkluderade i den årliga avgiften och kommer således att debiteras verksamheten i separat 

ordning. 

 

5. Ekonomiska ramar 2022 

Det är Haninge kommunfullmäktige som fastställer budgeten för Södertörns upphandlingsnämnd. Innan 

budgeten fastställs skall samråd ske med Nynäshamns kommun. Detta skall enligt 4 § första stycket i gällande 

avtal om samverkan ske mellan kommunstyrelserna under mars månad. Syftet är bland annat att de kommuner 

som fastställer sin årsbudget före sommaren skall veta vilket belopp som skall avsättas för Södertörns 

upphandlingsnämnd. 

  



 

Bilaga 1 

 

Information om verksamheten 

Verksamhetsutveckling 2021 

Södertörns upphandlingsnämnd har det övergripande ansvaret för att upphandlingar genomförs i enligt med 

antagen upphandlingspolicy, riktlinjer för upphandling och aktuella lagkrav. Upphandlingsarbetet ska 

genomföras professionellt och leda till effektiva affärer till nytta för SUNs kunder. SUN ska främja en hållbar 

utveckling genom att integrera ekonomiska, sociala och miljömässiga dimensioner i upphandlingen. Även 

innovationsupphandling och ett nytt sätt att tänka står högt på agendan. Arbetet kommer att bedrivas i nära 

samverkan med nämnder, förvaltningsledningar och verksamheten i övrigt. SUN ska samordna upphandlingar 

mellan kommunerna och dess bolag utifrån en helhetssyn. 

För att stärka möjligheterna till att göra bättre affärer och stärka möjligheterna att möta verksamheternas behov 

kommer Upphandling Södertörn 2021 att även fokusera på följande: 

Utvecklingsåtgärd Måldatum Status 

- Utveckla 
affärsområdena och 
affärsområdesansvaret 

Löpande Under 2021 kommer vi fortsätta att utveckla 
affärsmässighet inom respektive område. Arbetet med 
att ta fram strategier för varje område kommer att 
påbörjas. Taktiska planer för respektive upphandling 
implementeras i inköpsprocessen från årsskiftet. 

- Utveckla och 
intensifiera 
kundansvaret 

Löpande Arbetet med Kundsansvarsrollen kommer att 
revideras och intensifieras under 2021. 

- Arbeta fram och 
besluta om SUN 2.0 
och Upphandling 
Södertörn 2.0 

Nytt måldatum 
- 
Q2 2021 

Arbetet innefattar flera delar; nya styrdokument, ny 
finansierings- och leveransmodell, ny styrmodell för 
upphandlingsfrågor samt även ny upphandlings- och 
inköpsprocess. 

- Utveckla och besluta 
om affärsplan 

Löpande För att komma vidare i arbetet med att ta fram en ny 
målbild och en affärsplan för Upphandling Södertörn 
kommer vi även att behöva se över systemstöd för 
detta. Arbetet pågår med att granska ett befintligt 
upphandlat system (projektstyrning). 

 

Utveckla affärsområdena och affärsområdesansvaret 

Ett led i att utveckla verksamheten har varit införandet av affärsområden. Införandet syftar till att stärka 

kunskapen om och planeringen inom området och på så sätt skapa möjligheter för bättre affärer. Under 2021 

påbörja arbetet med att ta fram strategier för respektive område. Taktiska planer i inköpsprocessen 

implementeras successivt från årsskiftet 2020/2021. Målet är även att jobba med spendanalyser, bättre 

avtalsimplementation, närmare uppföljning, omvärldsbevakning och årsrapportering. Affärsområdesansvaret 

stärker verksamheternas dialog med Upphandling Södertörn inom aktuellt affärsområde och innebär även att 

utfallet inom området kommer att kunna följas bättre. 

 



 

Uppföljning År 

Taktiska planer implementerades under hösten 2020 och vid årsskiftet 2021 infördes även ett affärsråd. 

Affärsrådet har sammanträtt varje vecka och där diskuteras förslag till taktiska planer och hur den bästa 

offentliga affären kan åstadkommas i respektive upphandling. Initialt var det lite trevande och möjligen 

skrämmande, men genom ett öppet klimat och respekt för varandra så har det varit mycket lärorikt och lönsamt. 

Affärsrådet har inneburit att goda idéer och förslag till förbättring av kommande affärer har fångats upp mellan 

samtliga medarbetare, vilket har gett bättre avtal och även givit en högre grad av samlad kunskap och gemensam 

syn på hur vi bör bedriva offentliga affärer. Den taktiska planen är under utvärdering och revidering och under 

våren kommer förändringar att genomföras. 

Utveckla kundansvaret 

Under 2021 kommer arbetet att fortsätta med ökat fokus på framtagande av behov, planering för genomförande 

samt inköpsanalys. Kundansvaret stärker förvaltningarnas dialog med Upphandling Södertörn utifrån 

förvaltningsledningens behov och förvaltningens verksamhet. Utöver kundansvaret mot förvaltningarna kommer 

arbetet tillsammans med nämnderna att stärkas genom möten för dialog kring upphandling och samverkan 

utifrån SUNs verksamhet och, efter önskemål, även utbildning i upphandlings- och inköpsfrågor. 

Uppföljning År 

Det har inte skett några större framsteg gällande kundansvaret under året. Vissa förvaltningar är mer 

upphandlingsintensiva och har ofta i dessa fall en bättre dialog med SUN/ Upphandling Södertörn. Målet är att 

sätta denna process på plats under 2022 alternativt ta bort rollen om inte det finns ett intresse och behov i 

förvaltningarna. 

Arbeta fram och besluta om SUN 2.0 och Upphandling Södertörn 2.0 

På uppdrag av Haninge och Nynäshamns kommuner pågår för tillfället arbetet med att ta fram nya styrdokument 

(policy och riktlinjer), ny finansierings- och leveransmodell samt ny övergripande styrmodell för upphandling. I 

samband med detta så kommer även gällande upphandlings- och inköpsprocess att ses över och revideras för att 

på bästa sätt stöda nya styrdokument för upphandling. Beslut har inte ännu fattats. Syftet med att arbeta fram 

SUN 2.0 och Upphandling Södertörn 2.0 är att givetvis att stärka möjligheterna för Haninge och Nynäshamns 

kommuner och dess bolag att göra bästa möjliga affärer samt stödja och realisera ägarnas mål och visioner. 

Framtagande av handbok för upphandling pågår och kommer att fastställas och implementeras efter beslut. 

Uppföljning År 

Förslag på nya styrdokument för upphandling har varit ute på remiss hos förvaltningarna. Inkomna remissvar 

arbetas nu tillsammans med kommunerna igenom för att genomföra eventuella justeringar inför kommande 

politiskt fastställande i KS och KF. 

Utveckla och besluta om affärsplan 

SUNs verksamhet, genom Upphandling Södertörn, har som tidigare redovisats ökat både i omfattning, ansvar och 

personella resurserna. För att säkerställa bästa möjliga verksamhet och leverans till SUNs kunder kommer en 

affärsplan att utvecklas. Affärsplanen kommer att innefatta exempelvis vision och strategiska mål där planen 

konkretiserar områdena strategi, organisation, planering, process, personal och kommersiellt i utifrån nuläge, 

aktiviteter att genomföra och vision/mål att uppnå. Planen ska vara ett levande dokument som utifrån av 



 

kommunerna fastställda styrdokument styr verksamheten i rätt riktning. Arbetet pågår med att se över behov av 

systemstöd för planering och uppföljning av alla upphandlingsprojekt. 

Uppföljning År 

Arbetet med den övergripande affärsplanen har inte påbörjats ännu. Fokus har legat på att utveckla de 

underliggande affärsområdesplanerna, ett arbete som visats sig vara mer tidskrävande än vad som först 

uppskattats. Inköpsanalysen är nu utrullad i Haninge kommun och samtliga förvaltningar har kommit med initiala 

förslag på målvärden. I Nynäshamn pågår implementationen och analysen kommer att rullas ut under våren. 

Framtagande av ett systemstöd för planering och uppföljning av upphandlingsprojekt pågick under hösten, men 

har förskjutits i tid då både den egna verksamheten och leverantören haft problem med att frigöra kapacitet för 

att jobba med utveckling. 

 

Rapporter från verksamhet och affärsområden 

Upphandling 1 

Upphandlingsgrupp 1 omfattar affärsområdena Mark & Anläggning, Bygg & Fastighet, Transporter, fordon, 

drivmedel och resor samt Lokalvård. 

Planering av affärsområdesplaner för nästa år har påbörjats. Flera stora upphandlingar avseende mark & 

anläggning relaterade till exploateringsprojekt ligger för genomförande under 2022 i både Haninge och 

Nynäshamn. Efterfrågan om stöd och hjälp i diskussioner avseende omfattning av leveranser och levererad 

kvalitet och inom tecknade avtal och uppdrag ökar i såväl upphandlingsprojekt som exploateringsprojekt. Inom 

Bygg & Fastighet finns ett kommande behov av upphandlingar för underhåll av fastigheter i Nynäshamns 

kommun och för Tornbergets del genomförande av upphandling av tekniska konsulter under 2022. 

Affärsområde Bygg och Fastighet 

Fokus inom affärsområdet för Bygg & Fastighet har legat på genomförande av upphandlingar. Under 2021 har 16 

upphandlingar avslutats till ett uppskattat värde av 695 750 000 kronor. Flertalet av genomförda upphandlingar 

avser basutbud. Fem (5) upphandlingar är projektspecifika.  

Inom affärsområdet finns två DIS, ett Dynamiskt inköpssystem, dels för entreprenadkontrakt för 

rivningsentreprenader som omfattar Haninge, Nynäshamn och Tornberget samt en för VA-entreprenader för 

Nynäshamns kommun. Samtidigt som många nya upphandlingsuppdrag har kommit in har det verksamheten 

även medverkat i många diskussioner gällande avtal och leverantörer som inte levererar enligt avtal och/eller 

upplevs som fullgoda leverantörer av verksamheten. Beaktandet av hållbarhet i upphandlingar har utvecklats 

under året och tagit mycket tid och energi i anspråk. Ett arbete med målsättningen att standardisera 

hållbarhetsarbetet gällande kravställningar i upphandlingarna har påbörjats under 2021 och kommer att 

fortsätta under 2022. 

Affärsområde Mark och Anläggning 

Fokus inom affärsområdet för Bygg & Fastighet har också legat på genomförande av upphandlingar. Det 

beräknade värdet av upphandlingarna uppgår till 385.750.000 kronor. Inom affärsområdet Mark och anläggning 

har fokus varit på att ta fram underlag för upphandlingar tillsammans med beställare avseende avser såväl 

ramavtal inom basutbudet som projektspecifika uppdrag. Inom basutbudet har en upphandlingsplan skapats för 



 

de kommande fyra åren för att kunna planera och genomföra både basutbuds- och projektspecifika 

upphandlingar. Idag innehåller upphandlingsplanen drygt 80 uppdrag över fyra år, varav drygt 60 avser basutbud. 

För Haninge kommun har ett nytt ramavtal för byggledare upphandlats, med  option att ansluta Nynäshamns 

kommun och Tornberget. För Nynäshamns kommun har upphandlats en ny förskola, Gläntans förskola, och 

tilldelning sker i början på 2022. Ramavtalet för mark- och anläggningsarbeten blev överprövad och dom väntas i 

början av 2022. Upphandling av underhåll av Industrispår avbröts i december och planeras för att annonseras 

under Q1 2022. I Nynäshamns kommun har under årets slut upphandlat byte av konstgräset på Kvarnängens IP 

samt ett reparation- och underhållsavtal för renshanteringsutrustning och skrapverk. 

Affärsområde Transporter, Fordon, Drivmedel och Resor 

Andelen anbud per upphandlingar har inte ökat under året. I upphandlingarna inom området varierar antalet 

anbud mellan ett och tre anbud per upphandling. Detta beror oftast på ett begränsat antal leverantörer inom 

respektive område, men också på att kravspecifikationerna för fordon ofta är väldigt detaljerade och således är 

det få anbudsgivare som kan uppfylla ställda krav. Mot bakgrund av de målsättningar beställarna har avseende 

fossilfria resor och transporter pågår även ett arbete med att utforma krav på fordonen i relation till vad 

marknaden kan erbjuda, så att beställarna långsiktigt kan nå de mål som är satta. Under året har såväl inköp av 

servicefordon som flertalet isbanemaskiner skett. Det har även upphandlats nytt ramavtal för skol- och 

särskoleskjuts i Nynäshamn som ska ersätta det avtal som upphör under nästa år. 

Affärsområde Lokalvård 

Under året har ramavtal för fönsterputs upphandlats. Upphandlingen avslogs av förvaltningsrätten och avtal är 

på plats för Haninge kommun, Tornberget och Nynäshamns kommun. Det har även genomförts en upphandling 

avseende lokalvård för lokalerna Riksäpplet och kommunhuset i Haninge. Intresset från marknaden varit stort 

inom lokalvårdsområdet med många, totalt 13 st jämfört med normalt 5-6 st.  

Upphandling avseende ramavtal Städtjänster för Haninge kommun och Nynäshamns kommun är annonserad och 

slutförs under våren 2022. I det kommande avtalet kan kommunerna själva avropa städtjänster, i Nynäshamns 

fall vid arbetstoppar när ordinarie personal inte hinner med p.g.a. sjukdom eller arbetsbelastning, eller när båda 

kommunerna behöver specialstädning såsom bygg- och saneringsstädning. Den utredning och samordning som 

har skett mellan Haninge kommun och Tornberget för att initialt säkra upp uppföljning av lokalvården genom att 

inrätta en lokalvårdscontroller för Haninge kommuns objekt har givit resultat. En lokalvårdscontroller har 

anställts och informationsbrev är på väg ut till berörda beställare. 

Upphandling 2 

Upphandlingsgrupp 2 utgörs av affärsområdena: IT, kommunikation, varuförsörjning, livsmedel, bemanning och 

rekrytering, ekonomi, finans, juridik och försäkring samt vård och omsorg och ledningsnära tjänster. 

Affärsområde Vård och omsorg 

Under 2021 har bland annat en ny upphandling av HVB barn och ungdomar avseende kategori 5 som tidigare 

varit överprövat genomförts. Det har även slutförts nya avtal för stödboenden för vuxna  och medicinsk 

fotsjukvård. I Haninge hr ett nytt avtalsområde upphandlats; boende enligt modellen ”bostad först”. Ramavtal 

har tecknats och börjat löpa fr o m juni. Även Nynäshamn har behov inom området, men de är av mindre 

ekonomiskt värde och faller i dagsläget under direktupphandlingsgränsen. Vidare har nya avtal för jourhem, 

enstaka platser i bostad med särskild service enligt LSS, medicintekniska produkter och bårtransporter 

upphandlats för båda kommunerna. Arbetet med upphandling av särskilt boende, enligt SOL i Nynäshamns tätort 



 

har pågått under stora delar av 2021. Upphandlingen har varit ute på extern remiss och annonsering är planerad 

till januari eller februari 2022. Tidplanen är att ha ett nytt särskilt boende på plats 2025. 

Upphandling enligt LOV (Lagen om valfrihetssystem) 

Både Haninge och Nynäshamns kommuner tillämpar inom vissa beslutade områden Lagen om valfrihetssystem. 

Under 2021 har Nynäshamns kommun annonserat nytt underlag avseende daglig verksamhet enligt LSS och i 

Nynäshamn är ett nytt FFU annonserat och i Haninge planeras nytt underlag att annonseras under januari 2022. 

I Haninge kommun har man under 2021 haft fortsatt riktade insatser tillsammans med verksamheten att se över 

leverantörer och avtal inom just hemtjänst. Arbetet har omfattat bland annat analys av registrerad tid och 

tillsynsbesök vilket i flera fall motiverat ytterligare uppföljning som vid flera tillfällen resulterat i utdelande av 

skriftliga varningar och vidare utredning kring eventuell hävning. Hävning och uppsägning av avtal från 

kommunen har skett under året. Kommunen har även upplevt att flera leverantörer på eget initiativ har valt att 

avsluta samarbetet med kommunen i samband med att kommunen utfört granskning. 

Under 2021 har det inkommit 20 ansökningar för Haninge kommun och 2 ansökningar för Nynäshamns kommun 

och detta har resulterat i att fem nya avtal har tecknats i Haninge och ett nytt avtal i Nynäshamn. Resterande 

inkomna ansökningar har ej godkänts pga bristande kvalitet. 

Övrigt 

Under perioden har det varit mycket frågor avseende förvaltning, tolkning och uppföljning av avtalen; däribland 

flertalet reklamationer, brister i efterlevande av avtal och ansvarsfrågor. Bland annat har avveckling av 

leverantör på grund av ekonomiska problem skett. Det gällde verksamhet inom enstaka platser i särskilt boende 

och korttidsboende (SoL för personer över 65 år), där de individer som berörts flyttats till nytt boende och 

affären är avslutad efter många turer och långa förhandlingar. Vi har även haft ett flertal incidenter som uppstått 

vid placeringar av individer där vi på upphandling behövts blandas in i avtalsfrågor. Samarbetet med 

Socialförvaltningen Nynäshamn respektive Social- och äldreförvaltningen i Haninge fortsätter. Arbete med 

affärsområdet, dess strategi och långsiktiga planeringen pågår och uppdateras löpande. 

Affärsområde livsmedel 

År 2021 var ytterligare ett år präglat av Coronarelaterade följder inom varuområdet som i princip består av inköp 

av varor. Utmaningar för våra leverantörer har först och främst varit att få hem produkter, vilket har påverkat 

tillgängligt sortiment för kommunens beställare. En åtgärd har varit att uppdatera upphandlat sortiment i 

Proceedo oftare än brukligt för att minska antal orderlagda produkter som är slut alternativt långtidsrestade så 

att beställare får de varor som beställs till varje givet datum. Coronarelaterade prispåverkande faktorer såsom 

högre transportkostnader och högre produktionskostnader såsom insatsvaror, emballage, papper mm har inte 

slagit igenom riktigt på våra priser under året, utan beräknas slå igenom fullt ut under Q1 nästa år med 

prishöjningar upp mot 10 procent. 

Avtalsvårdande och uppföljande granskning och möten genomförs kontinuerligt, framförallt för de värdemässigt 

större leverantörerna. De värdemässigt mindre leverantörerna följs mer genom stickprov om hur beställningar, 

leverans och fakturering fortlöper om inget annat framkommer som föranleder behov av uppföljningsmöte. 

ESF-projektet för hållbar utveckling fortskrider i Nynäshamn vilket i slutändan kommer påverka livsmedelsavtalen 

genom att i dessa avtal behöver vi skriva in avsteg för att möjliggöra inköp av lokalt producerade varor direkt 

från producent. 



 

Affärsområde Ekonomi, Finans, Juridik och Försäkring 

Inom affärsområdet har det inte varit så många aktuella upphandlingar inom basutbudet under året. Ramavtalet 

för värdering av fastigheter tecknades för båda kommunerna. I övrigt pågår upphandling av banktjänster och 

pensionstjänster. 

Affärsområde Ledningsnära tjänster 

Inom ledningsnära tjänster har nytt avtal för företagshälsovård tecknats för Haninge, Tornberget och Haninge 

Bostäder. Nynäshamn har sedan tidigare ett konsultmäklaravtal inom HR och organisation och motsvarande 

behov finns för Haninge och behovet inom detta område kommer att ses över under 2022. 

Affärsområde Bemanning och Rekrytering 

Under 2021 har upphandlingen av bemanning administrativa tjänster börjat närma sig målgång. Detta är en 

upphandling som har pågått sedan 2020 och har tidigare avbrutits, blivit överprövad och sedan fått göras om. 

Just nu pågår utvärdering efter tredje annonseringen. Planen är att tilldela efter julledigheten och förhoppningen 

är att ha nytt avtal på plats till februari när nuvarande avtal löper ut. Upphandlingen samordnas av Huddinge 

kommun där flera södertörnskommuner och bolag deltar. Behoven är omfattande och spänner över samtliga 

förvaltningar och innefattar flera avtalsområden.  

I november slutfördes avtalet för externt stöd vid rekrytering och search för Haninge och Nynäshamns kommun 

med en option för Tornberget att ansluta sig. Avtalet omfattar tre avtalsområden med tre leverantörer tilldelade 

enligt rangordning per avtalsområde. Avrop sker övervägande från leverantör rangordnad etta. Upphandlingen 

har genererat potentiella besparingar då vi på totalen ser en prissänkning om 23% på jämförbara delar. 

Övrigt 

Inom rollen som kundansvarig för Barn- och utbildningsförvaltningen (BUF) i Nynäshamn har möten skett för att 

identifiera, planera och prioritera behov av upphandling och resurser, men det har inte kunnat ske på samma 

sätt som tidigare pga både pandemin och personalförändringar. Tidigare koordinerande kontakt på förvaltningen 

har slutat och ej ersatts ännu. Koordinering sker nu tillsammans med inköpssamordnare i Nynäshamn där vi 

tillsammans för dialog för att hitta en bra arbetsform. 

Under året har det varit mycket frågor kring tillämpning och tolkning av avtal samt efterfrågats stöd vid avrop, 

förnyad konkurrensutsättning och vid direktupphandlingar. Utbildning i upphandling och inköp samt 

direktupphandlingsmodulen har givits till Campus i Nynäshamn samt till Personal/HR och delar av 

socialförvaltningen i Nynäshamn.  

Affärsområde Varuförsörjning 

Ny upphandling av kemiskt tekniska produkter, rengöringsmedel, engångspapper, plastprodukter och 

inkontinensartiklar har implementerats för beställarna i Proceedo för båda kommunerna. Vid en jämförelse för 

ett flertal artiklar mellan priserna i det gamla avtal och det nya avtalet kan vi se avsevärda prissänkningar. Vid en 

jämförelse med de priser som den nationella inköpscentralen Adda har för dessa produkter är våra priser bättre 

och prissänkningen ännu högre. Det ger indikation om att det är viktigt att kontinuerligt genomföra denna typ av 

upphandlingar för att få ett så konkurrenskraftigt pris som möjligt. Utmaningen ligger i att kunna förmedla dessa 

besparingar till beställarna då de är väldigt många och utspridda på nästan samtliga förvaltningar. 



 

Den nya upphandlingen för yrkes- och skydds för Haninge och Tornberget har genomförts (pg att befintlig 

leverantör stängde den lokala butiken). Vid en prisjämförelse mot det gamla avtalet kan vi exempelvis se en 

prissänkning på ca 20% på skyddskläder till yrkeslinjerna. För att få bättre kontroll på våra varuavtal hålls 

regelbundna möten med representanter från upphandling, inköp och samordnad varudistribution. Det har 

mynnat ut i att vi identifierat ett antal utmaningar och möjligheter som vi fortsätter att jobba med inom detta 

område.  

På grund av pandemin vi upplevt utmaningar i samband med leveranser och leveranstider, och vi fortsätter att 

jobba proaktivt med beställare och leverantörer för att få bästa möjliga service till beställarna. Pandemin har haft 

många olika effekter inom affärsområde Varuförsörjning och som ett direkt resultat av pandemin så har flertalet 

varor dessvärre prisjusterats uppåt med ca 10-15% inom områden som till exempel skyddsutrustning, lekmaterial 

och möbler. 

I årets sista kvartal har det skett flertalet projekt i samband med politiska och statliga pengar, främst för 

Utbildningsförvaltningen och Social- och Äldreförvaltningen. Dessa projekt har resulterat i positiva effekter såväl 

som konkurrenskraftiga priser till fördel för respektive förvaltning.  

Affärsområde Kommunikation 

Inom affärsområdet har avtal för skriv-, TSS, dövblind respektive Teckenspråkstolktjänster tecknats för Haninge 

kommun, Nynäshamns kommun och Haninge bostäder AB efter en långdragen överprövning som gått 

kommunens väg. Det nya avtal innehåller även digital tolkning inom de områden där det är möjligt. Avtalet har 

resulterat i lägre timpriser på flera av de efterfrågade tjänsterna jämfört med tidigare avtal. 

Avtal för översättningstjänster har tecknats med A.D.-man International AB och priserna för översättning har 

sjunkit kraftigt. Vid expressleverans av översättning till och från språk tillkommer inget påslag i det nya avtalet. 

I Nynäshamn har ett nytt avtal gällande kommunikation som tjänst tecknats. Det innefattar leverans av 

telefonitjänster samt leasing av telefoner och surfplattor. Det nya avtalet innebär en kostnadssänkning för 

kommunen gällande framförallt telefonitjänster. Överlämning från nuvarande leverantör till nya leverantörer 

påbörjas under våren. Leverans kommer gå över från nuvarande leverantör till Tele2 Sverige AB i februari 2022. 

Nya avtal för strategisk kommunikation respektive produktionsbyråtjänster har även tecknats. De nya avtalen har 

tecknats med en leverantör inom respektive avtalsområde till skillnad från tidigare då man efter utvärdering av 

tidigare avtal kommit fram till att en leverantör kan uppfylla hela kommunen behov.  

Affärsområde IT 

Under året har det varit ett fortsatt stort inflöde på uppdragsbeställningar inom affärsområdet. Merparten av 

uppdragen avser verksamhetssystem. I början av året färdigställdes upphandlingen av dokument och 

ärendehantering som tjänst i Haninge. Avtal har tecknats med Visma Consulting AB för systemet Ciceron. 

Införandeprojekt har pågått under året och driftsättning genomfördes vid årsskiftet. Ett flertal upphandlingar i 

Haninge är i ett avslutande skede; tilldelning av upphandlingarna Gemensamt verksamhetssystem UBF, 

beslutsstödsystem och system för sammanhållen underhållsprocess VA planeras i början av 2022. Kommande 

upphandlingar som kan nämnas är beslutsstödsystem för skolskjuts, elevakt och EMI-journal, VA-scada, 

elevadministrativt system vux, RPA-tjänst och hårdvara för LAN-nätverk. 

I Nynäshamn har upphandlingen av Ärendehanteringssystem för prövningar enligt PBL samt MB har genomförts. 

Målet med upphandlingen var att upphandla ett modernt och ändamålsenligt system med automatiserade 



 

processer för att effektivisera bygglovsprocessen. Avtal har tecknats för Sokigo AB och införande pågår. En 

upphandling av nytt fastighetssystem har även genomförts och avtal har tecknats med Pythagoras och införande 

pågår. För att säkra upp hårdvara till kommunens elever har en ny upphandling av begagnade datorer 

genomförts för att ersätta tidigare avtal vars leverantör inte längre är verksam. Fokus i upphandlingen var att 

teckna avtal med en stabil leverantör med god leveransförmåga. Priserna i det nya avtalet är högre än tidigare 

avtal. Prishöjningen var dock förväntad då högre krav ställts på tjänsten i jämförelse med tidigare upphandling. 

Avtal gällande drift och underhåll av kommuninvånarregistret QiD har tecknats med Pulsen AB efter en frivillig 

förhandsinsyn. 

Övrigt 

Under året har flertalet avtalsrelaterade frågor uppstått, både på grund av pågående införandeprojekt och på 

grund av leveransproblem av hårdvara till följd av pandemin. Frågorna har behandlats gemensamt mellan 

upphandling och verksamheterna. Avstämningar genomförs på månadsbasis mellan Upphandling Södertörn och 

båda kommunernas IT-avdelningar för att fånga upp både upphandlingsrelaterade ärenden och avtalsfrågor i 

tidigt skede. Under våren har affärsområdet omstrukturerats och avtal och upphandlingar som anknyter till 

kommunikationsområdet, däribland Telefoni, LAN och WAN-tjänster, har flyttats till affärsområde 

Kommunikation. 

Inköpsstöd 

Även år 2021 har varit speciellt p g a Corona, men det har ändå fört med sig en del positiva saker som att vi har 

fått lära oss att bli mer digitala. Arbetet med att ansluta flera leverantörer för e-handel samt öka andelen 

elektroniska fakturor har fortsatt. Projektarbetet tillsammans med Stadsbyggnadsförvaltningen i Haninge har 

fortskridit med att ansluta avtal för beställningar av tjänster. Effekterna av pilotprojektet kommer att 

kommuniceras till båda kommunledningarna och kan förhoppningsvis implementeras även i andra förvaltningar 

och på andra typer av avtal för tjänster i båda kommunerna. 

Samarbetet mellan Inköp och Upphandling för mer effektiva processer har fortsatt och har resulterat i att 

upphandlare och inköp har en bättre och tätare dialog inför en ny upphandling för att kunna bedöma 

möjligheterna till e-handel och samordnade transporter. 

Under året har det genomförts en kundundersökning i båda kommunerna avseende support och inköp, vilket fick 

ett positivt bemötande och även utfall. 

CFVO 

Generellt 

Varor som verksamheterna inom Södertörns kommuner beställer transporteras normalt via samordnad 

varudistribution. På detta sätt optimeras leveranserna till kommunernas verksamheter, miljöpåverkan minimeras 

och antalet lastbilar som trafikerar vägar och levererar till förskolor och skolor minskar. 

Den centrala förvaltningsorganisationen arbetar med logistikfrågor rörande varuförsörjningen. Tillsammans med 

samordnare från respektive kommun inom Södertörn säkerställs att godsflödet och leveranserna hela tiden 

fungerar. Genom noggrann datafångst kan leveransmönster, godsmängder, kostnader  och koldioxidemissioner 

brytas ner på varje kommunal enhet. 

Kvalitetsarbete, ständiga förbättringar och utveckling har varit de huvudsakliga arbetsuppgifterna under 

perioden.  



 

Kvalitet och service 

För att säkerställa hög servicenivå och god kvalitet följs varuflödet och transporterna upp kontinuerligt. 

Tillsammans med transportören Widriksson genomförs operativ uppföljning varje vecka där avvikelser 

identifieras och åtgärder vidtas. 

Det arbete som påbörjades under 2021 avseende inkommande godsflöden har fortsatt. Två möten har 

genomförts med varuleverantör, Widriksson och Södertörnskommunerna genom CFVO. Sättet att hantera 

avvikelser har förbättrats och problemet med sena ankomster till distributionscentralen adresserats. Vi kan 

notera viss förbättring om än ”sent ankommande gods” fortsatt är ett problem för varuflödet.  

Utveckling 

HITS-projektet (Vinnovafinansierat projekt med bl.a. Scania, KTH och Stockholms stad som undersöker 

möjligheter att utveckla nya, hållbara transportsystem) har under hösten intensifierats. Värt att nämna är 

delprojektet kring datadelning, där stora effektiviseringsmöjligheter tros kunna uppnås. Utöver att analysera 

mervärden och praktisk testning (”proof-of-concept”) har konkreta juridiska frågor hanterats och en hel del 

lärdom kunnat dras. 

Det nära samarbetet med upphandlare inom Upphandling Södertörn och upphandlare inom övriga kommuner 

har upprätthållits trots Coronarestriktioner. Ett antal upphandlingar har hanterats och vi hittar bättre och 

smidigare arbetssätt för att säkerställa att verksamheternas måluppfyllnad uppnås. 

I Haninge kommun har tidigare avtal för transport av färdiglagad mat (för SÄF och UBF) kunnat införlivas i 

transportavtalet för samordnad varudistribution. Tack vare detta har krav gällande säkerhet och hållbarhet 

säkerställts. Vidare visar de initiala kalkylerna på en ungefärlig kostnadsbesparing motsvarande 20 till 30%, 

förutsatt att antal leveranser eller andra relevanta förutsättningar inte ändras. 

Under perioden har vi gästföreläst om hållbarhetsarbete, logistik och datadelning inom projekt där bl.a. 

Helsingborg kommun deltar.  

Juridik 

Process 

Under året har 11 överprövningsmål förts i förvaltningsrätt. Av dessa har två överklagats till kammarrätt, men 

ingen har beviljats prövningstillstånd. Av dessa 11 mål har Upphandling Södertörn vunnit åtta, och förlorat en, 

och i två mål har dom ännu inte förkunnats. Inget av målen har handlat om samma sakfrågor, men ett urval är 

fråga om kravuppfyllnad, fråga om rättelse samt fråga om onormalt lågt anbud. Den som förlorades var 

angående fråga om teknisk och yrkesmässig kapacitet, där rätten slog fast att om krav på organisationens 

sammansättning ställts, och det samtidigt ställts krav på referensuppdrag, så ska det tolkas som att 

referensuppdragen måste vara samma association som utfört referensuppdraget som uppfyller kravet. 

Upphandling Södertörn hade godtagit att projektteamet hade genomfört referensuppdraget innan bolaget 

startades varvid detta skulle rättas på så vis att leverantören inte ansågs vara kvalificerad. Ett överprövningsmål 

tog under 2021 i genomsnitt 3,34 månader att genomföra, från delgivning till dom. Faktorn som i störst 

utsträckning påverkade hur lång processen blev var antalet yttranden från respektive part. Samtliga 

affärsområden fick minst en upphandling överprövad, och lokalvård samt mark och anläggning fick två 

upphandlingar överprövade var. Mark och anläggning hade tre mål, men två avsåg samma upphandling. 

Rådgivning och stöd 

Utredningar genomförs löpande som en del när rådgivning ges, utbildningar tas fram, och mål förs i domstol, 



 

men utöver detta har större utredningar genomförts och presenterats. Bland annat har utredningar kopplat till 

hyresundantaget, ankaraktörer eller ankarbyggherrar, och konstupphandlingar genomförts. 

Utbildningarna som getts har varit primärt riktad till den interna organisationen, men ett fåtal har även 

genomförts riktade mot beställarorganisationer. Utbildningarna har bland annat bestått av utbildning i 

offentlighet och sekretess, särskild utbildning i affärssekretess, utbildning i entreprenadjuridik, fördjupande 

utbildning om upphandling av konst, genomgångar av aktuella rättsfall, GDPR i upphandling, samt utbildning i det 

nya upphandlingsregelverket som träder i kraft 1 februari 2022. 

Internt har frågor om bland annat onormalt lågt anbud, övergång till förhandlat förfarande utan föregående 

annonsering, självkostnadsprincipen vid ÄTA-arbeten, sekretessbedömningar, riskanalys för betalplaner, 

väsentlig ändring av kontrakt, och sanningsförsäkran och egenförsäkran hanterats inom grupp 1. Inom grupp 2 

har bland annat viten i avtal, allmän handling och sekretessbedömning varit aktuellt. Det har även funnits behov 

av stöd i ett antal tvister. 

Hållbarhet 

Arbetet fortsätter att implementera och säkerställa att Upphandling Södertörn beaktar hållbarhet i 

kommunernas affärer. Resultatet av arbetet visar sig i den statistik som tagits fram för andelen olika 

hållbarhetskrav i upphandlingar. Bland annat har upphandlingar med arbetsrättsliga villkor enligt kollektivavtal, 

krav för minimering av kemikalier och farliga ämnen, sysselsättningsvillkor och krav för hantering av avfall och 

återvinning väsentligt ökat under 2021 jämfört med de två tidigare åren. 

Under hösten har utbildningar för upphandlarna genomförts med mycket gott resultat och har höjt kunskapen 

för att applicera hållbarhet genom upphandlingsprocessen. Den nya kunskapen behöver nu förankras i befintliga 

rutiner. För att Haninge och Nynäshamns kommuner ska lyckas väl med att genomföra hållbara affärer ser 

Upphandling Södertörn ett behov av att även höja kunskapen hos beställande verksamheter. 

I utvalda upphandlingar har en mall för en utökad taktisk plan testats för att på ett mer genomtänkt och 

strategiskt sätt beakta hållbarhet genom upphandlingsprocessen. Testet har visat att Upphandling Södertörn 

behöver fortsätta implementeringen av hållbarhetsaspekterna i upphandlingarna. Lika så har testet av den 

utökade taktiska planen identifierat ett behov av ett större samarbete med kommunerna. Samt att mer 

involvering från beställande verksamheter behövs i dess frågor för att tillsammans bidra till kommunernas 

övergripande mål och ambitioner inom hållbarhetsområdet. 

Hållbarhetsstrategen har under året medverkat i Södertörngemensamma klimatnätverkets arbete med att 

arbeta fram gemensamma klimatkrav i upphandlingar av transporter och entreprenader. Detta har resulterat i 

ett förslag på ambitiös och praktiskt användbar kravställning och vägledning med en tillhörande utbildning och 

workshop under januari 2022. 

I slutet av året har Upphandling Södertörn startat upp ett arbete med att arbeta in hållbarhetsaspekterna i 

affärsområdesplanerna. Arbetet kommer att fortsätta under 2022. Förhoppningen är att arbetet ska underlätta 

det taktiska arbetet inför upphandlingarna så att kommunerna genomför fler medvetna val för hållbarare affärer. 

  



 

Bilaga 2 

Organisationsskiss Upphandling Södertörn 2021 

 

 

Kommentarer 

1. 3 medarbetare (tjänster) inom Upphandling 1 och Upphandling 2 är finansierade av intäkter från 

Tornberget Fastighetsförvaltning AB genom avtal i separat ordning. 

2. 3 medarbetare (tjänster) inom Upphandling 1 och Upphandling 2 finansierad genom debitering för 

genomförande av upphandlingar som inte ingår i basutbudet. 

3. 2 av 5 medarbetare (tjänster) inom Inköp är finansierade av intäkter från Haninge kommun genom 

överenskommelse i separat ordning. 

4. Samtliga medarbetare inom förvaltningsorganisationen för SVD (samordnad varudistribution) är 

finansierade av intäkter från samtliga kommuner på Södertörn genom avtal i separat ordning. 

 

  



 

Bilaga 3 

Verksamhetsöversikt Upphandling Södertörn 2021 

 

  



 

Bilaga 4 

Affärsområden Upphandling Södertörn 

 

 



 
 

 Förvaltning Dokumenttyp  Sida 

 Haninge kommun Tjänsteskrivelse  1 (1) 

 Avdelning/Enhet Datum Diarienummer  

 Avdelningen samhällsplanering och ledning 2022-05-04 SUN 2022-00072  

 Handläggare    

 Fredrika Forslund, verksamhetsstrateg     
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Extra sammanträde i Södertörns 
upphandlingsnämnd 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Södertörns upphandlingsnämnd har ett extrainsatt sammanträde 
24 augusti 2022 kl. 13.30.  

Sammanfattning av ärendet  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår ett extra sammanträde i 
Södertörns upphandlingsnämnd den 24 augusti 2022 kl. 13.30.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår ett extra sammanträde i 
Södertörns upphandlingsnämnd för att behandla SUN 2.0. 
Sammanträdet föreslås äga rum onsdagen den 24 augusti 2022 kl. 
13.30.  

Ekonomiska konsekvenser 

För varje sammanträde utgår sammanträdesarvode för nämndens 
ledamöter och ersättare. För de förtroendevalda från Nynäshamn 
innebär det sammanträdesarvode om totalt 900 kronor och för 
Haninge kommuns förtroendevalda innebär det sammanträdesarvode 
om totalt 1400 kronor.  

__________ 

  

 Mikael Blomberg 
Verksamhetschef 

 



 
 

 Förvaltning Dokumenttyp  Sida 

 Kommunstyrelseförvaltningen Tjänsteskrivelse  1 (1) 

 Avdelning/Enhet Datum Diarienummer  

 Upphandling Södertörn 2022-05-11 SUN 2022-00004  

 Handläggare    

 Mikael Blomberg    
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Anmälan av delegationsbeslut 

Förslag till beslut 

Södertörns upphandlingsnämnd beslutar 

1.  Delegationsbesluten läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet  

Enligt kommunallagen ska beslut fattade enligt delegationsordning 
återredovisas till nämnden. Beslut fattade under aktuell period 
redovisas i underlag för beslut. 

Underlag för beslut 

- Delegationsbeslut för perioden 2022-03-12 – 2022-05-05 

 

Beslutet skickas till:  

Nynäshamns kommun 

__________ 

   

  Mikael Blomberg 
Verksamhetschef 

 



   

 
 

Upphandling Södertörn  Tel Haninge 08-606 90 15  Org nr Haninge 212000-0084 
136 81 Haninge  Tel Nynäshamn 08-520 682 60  Org nr Nynäshamn 212000-0233 
Besöksadress: Rudsjöterrassen 2 

 

Anmälan av delegationsbeslut inom Södertörns upphandlingsnämnds 
verksamhetsområde 
 

Anmälan avser perioden:      Dnr SUN 2022/4 

From: 2022-03-12 

Tom: 2022-05-05 

 

Nr  Typ Ärende Kommun Delegat Dnr Datum Handläggare 

2a Tilldelningsbeslut 
Elenergi Haninge och 
Tornberget 

Haninge, Tornberget Mikael Blomberg SUN 2022/010 2022-03-14 
Jonas 

Kronvall 

2b Avbrytandebeslut Konstgräs till Hanvedens IP Haninge Mikael Blomberg SUN 2021/197 2022-03-14 
Alexander 
Isaksson 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Turbundna resor (Ny) Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2022/031 2022-03-04 
Robert 

Kärrström 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Skolskjuts med buss (Ha) Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/030 2022-03-03 
Robert 

Kärrström 

2b Tilldelningsbeslut 
Hermanstorp Väg, vatten och 
avlopp 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/019 2022-03-18 
Susanne 

Wessman 

2d Tilldelningsbeslut 
Möbler till Malmgården område 
C 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/023 2022-03-24 
Giuseppina 

Wright 

2a Tilldelningsbeslut Feriepraktik i samverkan Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/020 2022-03-22 
Susanne 

Wessman 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Barn- och elevadministrativt 
system 

Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2021/144 2022-03-24 
Kadiatou 
Diawara 

1b 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Upprustning av lekplats och 
park, Gudö park 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/044 2022-03-23 Per Fondin 



 

2c Tilldelningsbeslut Hemtjänst Haninge Mikael Blomberg SUN 2021/069 2022-03-25 
Nathalie 
Montoya 

2c Tilldelningsbeslut Daglig verksamhet Haninge Mikael Blomberg SUN 2019/039 2022-03-30 
Nathalie 
Montoya 

2a Tilldelningsbeslut Eventbyråtjänster 
Haninge, Nynäshamn, 
Haninge Bostäder, 
Tornberget 

Mikael Blomberg SUN 2022/027 2022-02-10 Per Fondin 

2a Tilldelningsbeslut Profilprodukter 
Haninge, Nynäshamn, 
Tornberget 

Mikael Blomberg SUN 2021/183 2022-01-31 Eric Ebler 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Akut tillfälligt boende Haninge, Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2022-036 2022-04-06 
Nathalie 
Montoya 

2a 
Upphävande av 
tilldelningsbeslut 

Profilprodukter 
Haninge, Nynäshamn, 
Tornberget 

Mikael Blomberg SUN 2021/183 2022-04-07 Eric Ebler 

1c 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Trygghetslarm ordinärt boende 
(Ny) 

Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2022/064 2022-04-12 Saga Wilsson 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Central nätverksinfrastruktur Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/059 2022-04-12 Eric Ebler 

2c Tilldelningsbeslut Hemtjänst Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2021/113 2022-04-12 
Nathalie 
Montoya 

1b 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Drift- och underhåll av 
Industrispår 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/035 2022-04-13 Per Fondin 

1c 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Bemanningssystem Haninge Mikael Blomberg SUN 2021/192 2022-04-13 Eric Ebler 

2c Tilldelningsbeslut Hemtjänst Haninge Mikael Blomberg SUN 2021/069 2022-04-21 
Nathalie 
Montoya 

2a Tilldelningsbeslut 
Tvätteritjänster till särskilda 
boenden enligt SoL 

Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2022/028 2022-04-22 Saga Wilsson 

2b Avbrytandebeslut 
Drift och underhåll av 
konstbyggnader 

Haninge, Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2021/065 2022-04-26 
Alexander 
Isaksson 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Köksutensilier Haninge, Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2021/170 2022-04-25 Ulf Petersson 

2a Tilldelningsbeslut 
Skafferivaror flör brukare och 
enheter 

Nynäshamn Mikael Blomberg SUN 2022/029 2022-04-27 Ulf Petersson 

1b 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Dalarö ARV Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/058 2022-04-28 
Susanne 

Wessman 



 

2c Avbrytandebeslut Införmationstjänst Iknow Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/061 2022-04-29 
Mikael 

Blomberg 

2b Tilldelningsbeslut 
Upprustning av lekplats och 
park, Gudö park 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/044 2022-05-03 Per Fondin 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Förmånsportal Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/068 2022-05-04 
Susanne 

Wessman 

1a 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Processkemikalier 
Haninge, Nynäshamn, 
Tornberget 

Mikael Blomberg SUN 2022/043 2022-05-04 Per Fondin 

1b 
Godkännande av 
förfrågningsunderlag 

Utloppsledning från Fors 
avloppsreningsverk till 
Horsfjärden 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2021/094 2022-05-05 
Susanne 

Wessman 

2d 
Tilldelningsbeslut - 
Reviderat 

Möbler till Malmgården område 
C 

Haninge Mikael Blomberg SUN 2022/023 2022-05-05 
Giuseppina 

Wright 
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